

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

BMI0046

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ អ៊ុល រុន ភេទប្រុស អាយុ៥៧ឆ្នាំ
មុខងារនៅសម័យខ្មែរក្រហម: អនុប្រធានក្រុមដាំដំណាំប្រចាំមន្ទីរ៨៧០

មុខងារបច្ចុប្បន្ន: មេភូមិថ្មី

ស្រុកកំណើតនៅភូមិមានបុទ្វិ ឃុំមានបុទ្វិ ស្រុកសណ្តាន់ ខេត្តកំពង់ធំ
សព្វថ្ងៃរស់នៅភូមិថ្មី ឃុំម៉ាឡៃ ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ

ថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១០

សម្ភាសន៍ដោយ: ហ៊ុន សុផានី

០០:៤៣:១៤-០២:២១:២១

៣១ទំព័រ

ចាប់ពី ០០:៤៣:១៤

រុន : ឈ្មោះ នី កន។

ធានី : ចុះនៅម៉ាឡៃអ្នកណាភេ?

រុន : ម៉ាឡៃលោក សូ ហុង ក្រោយមកលោកសុខ ភាព។

ធានី : សូ ហុងនឹងគាត់ខាងណាភេ?

រុន : នៅខាងនោះទេ ខាងជើងថ្នល់ គាត់កងពលដែរ ប៉ុន្តែដល់ពូហុងនៅនោះ លោក សុខ ភាព
គាត់ឡើងកងពលនៅនេះ។ លោក សុខ ភាពទាក់ទងប្រករាល់ថ្ងៃ។

ធានី : បន្ទាប់មកទៀតអ្នកណាភេ?

រុន : លោក សូ ហុង លោក សុខ ភាព ពីណាមកបន្ទាប់ ស៊ឹម ផុនៗគាត់ចាស់មែនទែននៅ៧៣
បន្ទាប់ពីស៊ឹម ផុននឹងមក គាត់នឿន បងផ្ទះធ្វើពេទ្យ ហ្នឹងគាត់ខាងហិរញ្ញវត្ថុ។ ស៊ឹម ផុន គាត់
ខាងផ្នែកទាហាន។

ធានី : អ្នកគ្រប់គ្រងធំនៅនឹង?

រុន : គ្រប់គ្រងធំលោក សុខ ភាព។

ធានី : បន្ទាប់ពី សុខ ភាព?

រុន : មានលោក ស៊ឹម ផុននឹងឯងខាងទាហាន។

ធានី : លោក សុខ ភាពមក មានពីណាមកជំនួសលោកសុខ ភាពនឹងទេ?

រុន : ស៊ឹម ផុន បន្ទាប់មកគាត់នឿន។

ធានី : មានអ្នកណាគេទៀត?

រុន : អត់ហើយតែពានកន្លែង ។

ធានី : នឹងខាងកងទ័ព?

រុន : បាទ! ខាងកងពល ។

ធានី : ចុះខាងប្រជាជនយើង?

រុន : អត់មានជំនាន់នឹង ។ បើនារីៗដឹកជញ្ជូនហើយនឹងក្រសារ ។

ធានី : ឆ្នាំប៉ុន្មាន?

រុន : អាទិត្យចូលឆ្នាំ៨០ ៨១ ៨២ ៨៣ ៨៤ ៨៥ រហូត ។

ធានី : ដល់ឆ្នាំប៉ុន្មាន?

រុន : មកដល់ទល់ឥឡូវ ។ ប៉ុន្តែនៅភូមិដូងនេះ នៅម៉ាឡៃនេះដំបូងព្រៃ ពីក្នុងនោះមកព្រៃរហូត ។ ហើយជំនាន់ខ្ញុំមកនៅ៨១នេះ យួននៅភ្នំនេះ ប៉ុន្តែប្រជាជននៅនេះ នារីដឹកជញ្ជូននៅនេះទាំងអស់ ហើយបើទាហាននៅខាងលើ ទៅនៅបន្ទាយទី១ បន្ទាយទី២ អូរសំព័រ១ អូរសំព័រ២ សុទ្ធតែទាហានហើយនៅតាមនឹង សុទ្ធនារីដឹកជញ្ជូន សុទ្ធព្រៃសុទ្ធ ។ ហើយមុនសមាហរណកម្មប្រហែល២-៣ឆ្នាំ ចាប់ផ្តើមធ្វើចំការបណ្តើរៗរីក ដល់សមាហរណកម្ម ជំនាន់លោក ហ៊ុន សែនមកនោះ ការពិតខូចចំការពោតទេ ។ ហើយដល់លោក ហ៊ុន សែនមកដល់នេះ អត់ទាន់ជឿថាដូះប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមនេះទេ ប្រពន្ធទាហាននៅតាមនេះ ។ ដល់ក្រោយមកទៀតជំនាន់សម្តេចឪមក បាន...សិតនេះ គាត់នាំជិះយន្តហោះមើល គាត់ចេះបើកយន្តហោះ គាត់បើកទម្លាក់ចក្រ ចេញចាប់ពួកខ្មាំង គាត់បង្ហាញព្រំដែនរហូតទៅដល់គីឡូ១៣ ទៅដល់ស្រុកនេះ អីចឹងបានជឿ ។ មុនដំបូងគេនិយាយថាពួកម៉ាឡៃរៀងស្មៅៗ អត់បានមកឃើញផ្ទាល់ ។ ប៉ុន្តែបើកាល៧៧រវាងនាមែន ខ្ញុំនិយាយឲ្យឃើញ ៧៧រត់មកអ្នកស្លាប់ច្រើន ។ មូលហេតុដែលស្លាប់អត់បាយអត់ទឹក ដែលខាងកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យទាក់ទងអត់ទាន់បាន ។ ដល់ចូល៨០ ខាងកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យទាក់ទងកាកបាទបានហើយ ។ បានកាកបាទខ្ទប់ត្រួតរហូតជាពិសេសនៅបឹងត្រកួន ផ្នែកកាកបាទនៅ បឹងត្រកួននៅភូមិសង្កែរាល់ថ្ងៃនេះ ។ បានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋប្រជាជនដែលរត់មកជាមួយគ្នានោះ បានផុតពីការរងគ្រោះហើយ កាកបាទក្រហមតាំងពីផ្នែកពេទ្យ តាំងពីផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និយាយរួមខ្ទប់ត្រួតកម្រិត ប្រជាពលរដ្ឋផ្ទុះហើយគីឡូ១៣ចេញខ្ទប់ត្រួតជាមួយគ្នានឹងឯង ។ មករហូតទល់សមាហរណកម្មនេះ ក៏អត់មានអត់បាយអត់ទឹកដែរ ។ ហើយរដ្ឋខ្ទប់ត្រួតជាប់អង្គរតាមក្រសារ ដូចថាប្តីទៅមុខរៀងហូចក

វិញអត់មានចេះខ្លះទេ មានតាំងពីត្រីខ ខ្លាញ់ មី ទឹកដោះគោ និយាយរួមការខុសត្រូវរបស់
រដ្ឋកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យវាខុសពីការជំនាន់ប៉ុលពតនៅភ្នំពេញ វាផ្ទុយទេ ។

ធានី : ខុសម៉េច?

រុន : ខុសត្រង់ថាជីវភាពវាផ្ទុយជាងសម័យពេញ ។

ធានី : ជំនាន់ពេញម៉េច?

រុន : ជំនាន់ពេញ ការហូបចុកវារៀងតែតែតិចដែរគេសន្សំសំបែ ។ មកដល់ដំណាក់កាលកាកបាទ
មកនេះ គឺការហូបចុកវាសំបូរបែប ចង់ហូបស្អីផ្នែកទាហានក្នុងក្រុម ត្រីខទាំងឡាយ ហើយ
មីក្នុងម៉ាក្រូមម៉ាឡាំង ។ ហើយម៉ាឡាំងមាន១២កេះមី ហើយពេលទៅសមរក្ខមីអីមានចិន
ប៉ុននឹងកំរស់ប៉ុននេះ ប៉ុនដើររៀងហាវហូបតែម្ខាងទេ វាមាន៤បន្ទះ ហូបមួយបន្ទះដឹកទឹកទៅ
អត់មានហាវមានអីទេ ។ ហើយនឹងនឹងដ្ឋមប្រែ ប៉ុនដូចឲ្យមានកម្លាំង ហើយមីកំណត់ម្នាក់
ម៉ាកេះ៣០ កញ្ចប់ ទៅហើយ ។ អីចឹងការដើរហើរ ដំណើរពីនេះទៅខ្លាងបំ ពីមុនដើររយៈជិត
ម៉ាថ្ងៃ គិតទៅចូល៤ម៉ោងបានដល់ ហើយមីស្អីៗដាក់សាក់កាដូដាប់ ទឹកដោះគោ ។ ដល់ដុត
ពីនឹងមក ដល់សមាហរណកម្មហើយនេះ គឺរដ្ឋខាងកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យចាប់ផ្តើមឲ្យបងប្អូន
ប្រជាពលរដ្ឋ ខាងផ្នែកទាហានចាប់ដី វាលៗ រហូតមកទល់សព្វថ្ងៃ ។ ខាងកម្ពុជាប្រជាធិប
តេយ្យអប់រំ ជាពិសេសលោកអៀង សារី ថាអប់រំកូនចៅធ្វើម៉េចឲ្យបានដ៏ធ្ងន់នៅ យើង
នៅនេះមិនមែនសមាហរណកម្មហើយ យើងមិនមែនរស់នៅខាងក្នុងបានទេ គឺយើងរស់នៅ
នេះ ដើម្បីការពារព្រំដែន ឯលោកហ៊ុនសែន ក៏គាត់និយាយអីចឹងដែរ ហើយអត់ឲ្យទៅនៅ
ទេ ឲ្យនៅនេះដើម្បីការពារព្រំដែន មេកន្លែងណា គឺក្តាប់កន្លែងនឹងកាន់កាប់នៅនឹង ដុះណាដុះ
នៅនឹង ។ មានដែនការនឹង បងប្អូនខាងផ្នែករដ្ឋកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យអត់មានទៅស្រុកវិញ ។
ប៉ុនមានភាគតិចដែរ ទៅស្រុក ខ្លះគេនឹកឃើញចិត្តមិនដាច់ម៉ែឪ ។ ប៉ុនដូចខ្ញុំអីនឹកឃើញថាទៅ
ស្រុកវាពិបាក ។ ខ្ញុំនឹកឃើញថាស្ទាបរស់នេះចុះ ហើយខ្ញុំរាល់ថ្ងៃមីនៅ២ ប៉ុនមីមួយវ៉ាន់
នៅតែមីខ្ញុំអត់ទាន់វ៉ាន់គាត់៨០ ជាង ។

ធានី : នៅស្រុកណាវិញ?

រុន : ខ្ញុំនៅកំពង់ធំ ស្រុកសណ្តាន់ ភូមិមានបុទ្ធិ ឃុំមានបុទ្ធិ ឃ្លាំងស្រុកកំណើតខ្ញុំ ។ ដល់ប្រពន្ធខ្ញុំនៅ
ខាងខត្តង្គ នៅខេត្តកំពង់ស្ពឺ ស្រុកខត្តង្គ ឃុំវាលថ្ពង់ ភូមិត្រពាំងទង ឃ្លាំងខាងប្រពន្ធ ។ ហើយ
ដល់សម្រេចថាមិនទៅនឹងឯង មុនដំបូងគ្រួសារខ្ញុំសួរថា «ឯករាជ្យហើយយើងទៅនៅណា?»
ខ្ញុំថា «មិនបាច់ទៅនៅណាទេ យើងកសាងជីវិតថ្មីនៅនេះ» ។ បើយើងទៅនោះ បើទៅខាង

ក្រសួងខ្ញុំក៏អត់មានដីធ្លី ទៅខាងខ្ញុំមាន ប៉ុន្តែខ្ញុំនឹកឃើញមិនទៅសម្រេចថាកសាងជីវិតថ្មីទាំងអស់គ្នាហើយរស់នៅនេះ ។ ហើយជានិច្ចខ្ញុំទី១ រាជរដ្ឋាភិបាល បាននិយាយហើយគិតទៅដូចលោកហ៊ុន សែន កាត់និយាយ កន្លែងនៅកន្លែងណា មេណាមេនឹងអ្នកកាន់កាប់ ។ ទោះបីបាហានក៏ដោយ ប្រជាពលរដ្ឋក៏ដោយកាន់កាប់នៅនឹង ។ ហើយម្យ៉ាងដីវាភាពវាអត់មានអត់ឃ្នានទេ អត់ឃ្នានតែដំបូងដែលខ្ញុំនិយាយថារឿង៧៧៧អ្នកស្លាប់ៗ ដោយសារ រដ្ឋកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យទាក់ទងអត់ទាន់បាន ។ ដល់ក្រោយមកទាក់ទងបានហើយ ប្រជាពលរដ្ឋដែលរងគ្រោះដោយជម្ងឺឈឺថ្កាត់ហើយ ។ តាំងពីសមាហរណកម្មមកទល់សព្វថ្ងៃ ចិត្តអត់ចង់ទៅណាទេនៅនឹង កសាងជីវិតថ្មីនៅនឹង នាំប្រពន្ធនាំកូន ហើយបងប្អូនសាច់ជិតខាង អត់ទៅណាសម្រេចនៅនេះមករហូត ។

ធានី : ពូមកម៉ាឡៃដំបូងម៉េចដែរ ឃើញទិដ្ឋភាពនៅម៉ាឡៃម៉េច?

រុន : ទិដ្ឋភាពព្រៃៗទាំងអស់អត់មានវាល ។

ធានី : ព្រៃយ៉ាងម៉េច?

រុន : ព្រៃបូស្សី ដើមឈើធំៗ ភ្នំនៅនេះមើលអត់ឃើញទេពីមុន ព្រៃដើមឈើធំៗប៉ុនពាន ។ ជំនាន់ខ្ញុំនៅអត់ស្ងួតទេ វាចេះផ្នែកកងទ័ពម៉ាក្រុមចេះទៅ ពេទ្យគេឲ្យថ្នាំម៉ាដបថ្នាំការពារលេខ ៣ការពារគ្រុន ។

ធានី : ថ្នាំពិណវិញ?

រុន : ថ្នាំយកមកពីចិន ហើយម៉ាខែលេប២គ្រាប់ លេបគ្រប់គ្នា ។ ដាច់ខែចូលខែក្រោយទៀត លេប២គ្រាប់ទៀតៗ តែអស់ប្រធានក្រុមទៅយកពីពេទ្យកងមក ។ អត់ដែលឈឺថ្កាត់ទេ ឈឺដែរ ឈឺភាគតិច បើគិតជាភាគរយ ថាប្រហែល១០ភាគរយចុះ ។

ធានី : ម៉ាឡៃដំបូងសុទ្ធតែតំបន់ព្រៃទេ ម៉េចដឹងថាកន្លែងនឹងជាម៉ាឡៃ?

រុន : ម៉ាឡៃចេះ ដែលដាក់ម៉ាឡៃភ្នំនេះគេហៅភ្នំម៉ាឡៃ ។ ប៉ុន្តែកងទ័ពពីដើម ខាងនេះតំបន់១០២ ។

ធានី : ១០២តំបន់យ៉ាងម៉េច?

រុន : ១០២ បើនិយាយពាក្យខ្មែរយើងគេហៅស្រុកៗ១០២ ។ ហើយដល់យើងមកនៅនេះគេប្រែដាក់ស្រុកម៉ាឡៃ ឃុំម៉ាឡៃ ។

ធានី : មានតំបន់១០១អត់?

រុន : ១០១មិនដឹងណាទេ ប៉ុន្តែនៅនោះគេដាក់២០០១ ២០០២ ភ្នំដងវែក ។

ធានី : តំបន់ដែរ?

រុន : បាទ! ហើយខ្ញុំអត់សូវដឹងប្រវត្តិនោះអស់ដែរ ប៉ុន្តែបន្តិចនេះគេហៅតំបន់១០២ ។

ធានី : តំបន់១០២មានកំរិតពេលណាមក?

រុន : កំរិតពី៧៧មក ដែលរត់ចេញពីនោះមកនៅនេះគេដាក់១០២ ។

ធានី : រត់ចេញពីណា?

រុន : ចេញពីភ្នំពេញមក ។

ធានី : ម៉េចបានពីភ្នំពេញវិញ?

រុន : ជំនាន់នឹង យួនវ៉ៃ គេឃោសនាថាវាសំនៅមិនបានទេយើងត្រូវតែទៅចេះមករសាត់ ចេះមក
អត់បាយ ក្រហាយទឹក ។ ខ្ញុំគិតមើលចេញពីភ្នំពេញមក ខ្ញុំមកនៅអមលានីបានប្រហែលម៉ា
ខែ តាមកគេហៅតា១៥ ឥឡូវគាត់ស្លាប់ហើយ គាត់ដាច់ជើងនៅ១០០២ ។ គាត់ស្លាប់
ថា “ឥឡូវពួកយើងចុះទៅលិចៗដល់ណាអី” “ទៅលិចដល់ណាអី” “ទៅណាដោយចេះទៅ
តាមគេទៅ?” ។ ខ្ញុំដឹកនាំកុមារនារីអីចេញមកចេះមក ចេញពីអមលានីមកដល់ភូមិឡូត៍ខេត្ត
ពោធិ៍សាត់នឹង មកសម្រាកនៅនឹងឯង គេហៅពួកខ្មែរស្រីវ៉ៃចោលអស់មិនគិតទេ ភូមិឡូត៍
វ៉ៃចោលពួកនារី និងពួកកម្មករ អស់មិនគិតទេ ។

ធានី : វ៉ៃនារីៗខាងណាវិញ?

រុន : នៅភូមិឡូត៍ខេត្តពោធិ៍សាត់ ។

ធានី : ដែលដឹកនាំទៅនឹង?

រុន : ដែលខ្ញុំដឹកនាំចុះមក ។

ធានី : ដឹកនាំចុះមកត្រូវគេវ៉ៃចោល?

រុន : បាទ! ចាប់វ៉ៃចោលអស់ច្រើនណាស់ ប្រហែលជាមិនត្រូវដែរ ។ ដល់ខ្ញុំនៅនឹងគេសួររក
ថាអ្នកណាដឹកនាំ អ្នកណាមេធំ ប៉ុន្តែពួកនឹងចេះលាក់ខ្ញុំដែរ ។ គេថា “អត់ដឹង” “អត់ដឹងម៉េច
ក៏មករួច” ។ ដល់ចាប់អស់ម៉ាចំនួន ស្រាប់តែកម្លាំងគាចៀម គេដឹកនាំមកជួបពួកខ្ញុំនឹង បាន
ពួកខ្ញុំចេញមកបណ្តោយ ។ គិតទៅគេហៅភូមិព្រែកដឹកវ៉ៃចោលច្រើនណាស់ ហើយអាចូច
មួយធ្វើបាបនារី ហើយវ៉ៃចោលនារី អាចូចនឹងពួកនឹងបាញ់ចោល ។ បានផុតពីនឹងគេថាទៅ
ទៀតយើង បានចេញមកដល់ផុតក្បាលខ្មោចមក ចេះមកៗដល់វាយុរហើយភ្លេច ។ មកដល់
អន្លង់មៀន អីថា “ក្មួយអើយអ្នកណាអត់ទាន់បូបបាយ ទៅអីៗសហករណ៍” ។

ធានី : សហករណ៍នៅណា?

រុន : សហករណ៍គាត់នៅនឹងនៅអន្លង់មៀន ។

ធានី : អន្លង់មៀននៅណា?

រុន : អន្លង់មៀននៅនឹងបាត់ដំបង មកដល់អន្លង់មៀនមីងៗ ចាប់ផ្ដើមនៅនឹង ហើយខ្ញុំចាប់ផ្ដើមបែក
ប្រពន្ធពីនឹង ខ្ញុំមកនៅទាក់ដើម មកសម្រាកនៅទាក់ដើមមួយយប់ បានចេញមិនដឹងណាណែ
ខ្ញុំចេះមកៗ បាន ដល់ពេលខ្ញុំមកវ៉ែនៅផ្លូវជាតិលេខ១០ នោះ នឹងដែលភូមិទួលខាងលិចដ្ឋីង
ខ្ញុំរួសៗនេះរាល់ថ្ងៃនេះ សៀតដា ។

ធានី : រួសដោយសារអី?

រុន : រួសដោយសារអីបែកគ្រាប់អា៦០ កាំភ្លើងត្បាល់អុកអាធន់តូច ។ រួសនឹងបានខ្ញុំរត់ចេញ
បានខ្ញុំបកទៅកើតវិញ ទៅដល់សាលាស្រុកក្រញ៉ង់តាសាញ ។ ហើយដល់មន្ទីរពេទ្យ៣៧ ដេ
សេអានោះប្លោងបាញ់ដាក់មន្ទីរពេទ្យ ខ្ញុំរត់ចេញ មកមិនដឹងទៅណាណែ មកតាមព្រំដែន
រហូតព្រំដែនពីសំឡូតមកធ្លាក់នៅ ឡើងភ្នំស្ពឺខ្ពស់យាតក្ដាតែ១០ ម៉ែត្រមើលគ្នាអត់ឃើញ ។
ថ្ងៃត្រង់ចេះភ្នំខ្សែវីអី ហើយមានម៉ាដូរដើរ ហើយខ្ញុំតាំងពីព្រឹកឡើងភ្នំ ដល់ពេលចុះថ្ងៃល្ងាច
ចុះដុតថ្ងៃលិច ។ ខ្ញុំចេះដើរៗមកដល់កន្លែងការពារគេហៅអូរព្រៃជ័រនោះ មានដើមធ្នូរើន ដៃ
ប៉ុនៗនេះ មកដល់ត្រឹមនេះខ្ញុំដាច់បាយ ប៉ុន្តែអំបិលខ្ញុំអត់ត្រូវដាច់ ខ្ញុំចេះម៉ាកពាប់ប៉ុននេះ ខ្ញុំដាក់
មកដល់ដំឡូងមី ខ្ញុំទៅដក គ្រាន់ចេញទៅមិន៦-៧ ខ្ញុំចាប់ផ្ដើមទៅដោះៗអស់ហើយ ហៅ
បងប្អូនប្រជាន់ខ្លះ កម្មករខ្លះទៅដក ។ “បងឯងដកអស់ហើយ?” ខ្ញុំថា “ខ្ញុំដកអស់ហើយ”
បានគេទៅដកដុតឆ្អើល បានចេញដំណើរមក ខ្ញុំធ្លាក់មកប៉ែលិន មកឡាក់៦៧ ។ មកដល់ប៉ែ
លិននោះ យួនលេងមកពីកើតមកទៀត តាមផ្លូវជាតិលេខ១០ ហើយខ្ញុំនៅរួសនៅឡើយ
អត់ទាន់ជា ហើយនៅរុំថ្នាំពេទ្យ គេចេះឲ្យមកតាមផ្លូវ ចេះឲ្យថ្នាំឲ្យផ្សះមក ខ្ញុំលេបបណ្ដើរៗ
មក ។ មកដល់ប៉ែលិននេះឯង នៅអូរអីនៅលើតាំងស្និ គេថា “អ្នកណាអត់រួសនៅការពារ
កម្លាំង បើមិនការពារកម្លាំងទេ អ្នកមកពីក្រោម មកឡាក់៦៧មកដាច់អស់ហើយ” បានមេ
ទាហានលោក អ៊ី ឈាន រៀនចំកម្លាំងទៅការពារបានចេញមក បានខ្ញុំមកធ្លាក់កំរៀង ។ មក
ដល់កំរៀង ខ្ញុំគេបញ្ជូនមកពេទ្យ អានឹងដល់ទិសដៅស្រួលបួលហើយ កម្លាំងពួកខ្ញុំទៅភ្នំកុយ ។
ដល់យួនលេងមែនទែន អ៊ី ឈាន ប្រុងកំទេចបេ៤០ តំរៀបប៉ុនគ្រែគេបោះបង្គោលឡើង
កំពស់នេះអាបេ៤០ អាវ៉ែងៗ ប្រុងកំទេចកាំភ្លើងចោល ខ្លាចរត់អត់រួច ។ ដល់កម្លាំងពួកខ្ញុំ
ម៉ារសេនាតូច មានអីអាមួយយក អា២យកៗគិតទៅដល់ថ្នាក់ក្នុងមួយក្រុមបេ៦-៧ដើម
ប្រធានពួកប៉ះត្រង់ណាក្នុងម៉ាពួក៣នាក់អាការតែម៉ាដើម បេ២ដើម ។ ដល់ទៅវ៉ែនៅភ្នំកុយ
ដល់ថ្នាក់យួនគេអត់ហ៊ានគ គេហៅពួកកងបេរូ ។ ដល់ខ្ញុំជារួសហើយ ខ្ញុំទៅវ៉ែភ្នំកុយ ធ្លាក់
ទៅសាលាក្រៅ ត្រង់កំពង់ខ្សែ ដល់ក្រោយមកយួនបុកមកទៀត ខ្ញុំរត់ចេញមកនៅខ្សែមៗ
បានម៉ាឆ្នាំជាន់ ។ ចេញពីខ្សែមមកទៀត បានមកនៅគេហៅអូរអន្ទក់ ហើយកាលនោះខ្ញុំ

ប្រធានក្រុម ។ កាលនៅអូរអន្ទក់រុញតែកងអនុសេនាតូចពួកខ្ញុំនឹង ហើយនៅមុខកោរ នឹង សប្បាយស៊ីចំណាប់ និយាយពីសាច់ដាក់មិន ហើយនឹងបាញ់ ។ អត់មានថ្ងៃណាហូបទទេរទេ តែសាច់រហូត ។ បានចេះដេញៗមក មកនៅវាលស្បូវទី៣ ដល់ក្រោយមកទៀតមេៗហៅ ប្រជុំថាយើងសម្រេចមកនៅ១០២ តំបន់នេះពីដើមគេហៅ១០២ ។ ហើយមកនៅតំបន់ ១០២នេះ យើងត្រៀមការពារស្រេច ខ្លួនកម្លាំងពួកតាកននោះគេអត់ឲ្យមក ។ ហើយពួកខ្ញុំ មក បើនិយាយពីកាំភ្លើងដែរ សុទ្ធតែពេញហើយម៉ាស៊ីនពេញ១២០ និងបង្ក៣០ទៀត ១៥០ ក្បាល៦០ ឲ្យនារីកាន់ម្នាក់២-៣គ្រាប់ ហើយ៤០ កំណត់ម៉ាយក្រូច៧គ្រាប់ម្នាក់ ៤០ ៤១ ហើយនឹង៦៧ ដូច៤១ ប៉ុន្តែវារីកាណុង តែវាខ្លី យកមកស្រេច ។ គ្រាន់តែមក ដល់ខ្ញុំឆ្លងអូរនឹងហើយ កម្លាំងពួកតាកននោះ អ្នកស្គាល់គ្នាដែរ “គេថាលប់បង្កង់ទៅណា” “ហៅអត់ឲ្យទៅទេ” ខ្ញុំថា “មិនឲ្យទៅក៏ត្រូវតែទៅ” ខ្ញុំថា “ឥឡូវថាខ្មែរកុំវ៉ែខ្មែរ ខ្ញុំដាក់និយាយ អីចឹងហើយ បើថាវ៉ែខ្មែរពិបាកណាស់” បានគេថា “បង្កង់ទៅណា?” ខ្ញុំថា “ខ្ញុំទៅ១០២ ខ្ញុំ ទៅទាល់តែបាន បើមិនបានមិនសុខចិត្តទេ” ហើយម៉ារសេនាតូច គិតទៅចេញមកទាំងអស់ ខ្ញុំចេញពីនោះមកៗដល់កន្លែងហុននេះ កាលនោះហុនអត់ទាន់ទៅនៅ១០០១ ១០០២ ហើយភាព អនុហុនៗ មុនដំបូងហុនប្រធាន ហើយភាព គាត់អនុ ។ ដល់នៅនេះ គេថាអត់ ឲ្យទៅណាទេ ពួកមកពីក្បែរមក ឲ្យនៅនឹង លោកឈឹម មុន្នីកងវ៉ែរ ឥឡូវគាត់ចៅហ្វាយស្រុក ហើយ ។ លោក ឈឹម មុន្នីមុនចៅហ្វាយស្រុកនេះ គាត់ក្រោយទៅនៅថ្មពួក ក្រោយទៅនៅ ការិយាល័យខេត្តហើយរាល់ថ្ងៃ ។ ដល់ក្រោយមកទៀត នៅមិនបានទៅ ពួកខ្ញុំម៉ារសេនាតូច គេឲ្យទៅនៅបន្ទាយទី២ ។ ខ្ញុំចាប់ផ្តើមរៀបគ្រួសារៗនោះហើយរស់នៅនឹង ដល់ក្រោយមក ទៀត យួនបុកនៅម៉ាសារទៀត ខ្ញុំទៅនៅដីថែទាំអស់គ្នាទៅនៅដីថែទាំអស់នៅប៉ុន្មានឆ្នាំ ៨៥ ៨៦ ៨៧ ៨៨ ៨៩ ៩០ យូរដែរ ។

ធានី : ពូថាមកដល់១០២គេកកើត?

រុន : ខ្ញុំចេញមកដល់១០២នេះហើយ មុនដំបូងនៅនេះ បន្ទាប់ពីនៅនេះ ខ្ញុំមកនៅបន្ទាយទី២ ហៅ អូរសំព័រ២ ។ ដល់ខ្ញុំនៅនឹង ខ្ញុំពិការហើយ ។ ដល់ពិការគេឲ្យខ្ញុំនៅក្រោយ ។ មើលមុនដំបូង អត់ទាន់ពិការទេ ខ្ញុំទៅនៅសមរម្យមិខាងថៅកែយ៉ែរ បន្ទាយយួន នៅវ៉ែរនៅនឹង កន្លែងខ្ញុំនៅ បន្ទាយទី២ ។ ដល់ក្រោយមកទៀត ខ្ញុំប្រចាំការនៅក្បាលហុនៗខ្ញុំរួសនៅក្បាលហុន ខ្ញុំដេកពេទ្យៗជាហើយ បានមេៗគេបង្ខំឲ្យរកគ្រួសារ ។ ខ្ញុំចាប់ផ្តើមរៀបគ្រួសារឆ្នាំ១៩៨១ ខ្ញុំពិការ ដល់ឆ្នាំ១៩៨២ បានមានកូនមានចៅ ខ្ញុំអត់ទៅណាទេ ខ្ញុំនៅដល់នេះខ្ញុំធ្វើអនុកូមិកេ ពិការធ្វើអីអត់កើត គេឲ្យធ្វើអនុកូមិក្តាប់គ្រួសារទាហាននឹងឯង ។ ដល់១៩៨៥ ខ្ញុំយួនដេញ

ខ្ញុំរត់ចូលដីថៃ ចំណាយពីនេះទៅ៧ឆ្នាំផ្ទុយ គេដាក់កន្លែងដែលរស់នៅ ដាក់៨៥ ជំរំ៨៥ ។
 ខ្ញុំនៅនោះនៅខាងសេដ្ឋកិច្ចវិសេសនាធំ គេចាត់តាំងជំនួយការវិសេសនាធំខាងផ្នែកសមាជិក ។
 ដល់ពេលចូលឆ្នាំ១៩៧០ ដែនការគេវិវើ យួនដកចេញអស់ ដែនការគេមកនៅដីយើងវិញ
 ដែនការគេកំណត់៦ខែ ប៉ុន្តែវិវើតែ១ខែកន្លះទេបានមកនៅនេះវិញ ។ ដល់ក្រោយមក នៅព្រៃ
 នៅឡើយទេ ព្រៃមិនទាន់ស្តុកទេ វាលកំហើយ ។ ខ្ញុំអត់មានធ្វើអីទេ ចេញពីនោះវិញ គេសួរ
 ដេញដោលខ្ញុំដែរ ហើយមេៗវិសេសនាធំសួរថា «ឥឡូវធ្វើអីនៅនោះ?» ខ្ញុំថា «អត់មានធ្វើអី
 ទេ ធ្វើរៀងកាន់កាប់ភូមិខ្ញុំអត់ចង់ធ្វើ» រហូតដល់មេៗពីមុនគាត់ខឹងខ្ញុំ ថាគួរនាំការកិច្ចពីមុន
 មេក្រុមទាហាន ហើយមកដល់ក្រោយមកហេតុអីអត់ចង់ធ្វើ ។ មុនខ្ញុំអនុភូមិនៅកាន់ប្រពន្ធ
 ទាហាន ដល់ក្រោយមកចេញមកពីដីថៃ ខ្ញុំអត់ធ្វើទេ ។ ឲ្យធ្វើអីក៏ខ្ញុំមិនធ្វើ បើហត់ពេក ។ មក
 ដល់បច្ចុប្បន្នក្រោយនេះ មេៗបានអប់រំឲ្យរកដីធ្លីរស់នៅ ខ្ញុំក៏ប្រើប្រាស់ប្រែស្រែកដីធ្លីបានមួយ
 ចំនួន ។ មកដល់សមាហរណកម្ម បានកាប់វាលអស់ព្រៃតាមនេះ ហើយកាលនោះនៅដល់ម្ហូប
 អាហារនៅឡើយទេ ផ្នែកតាអៀង សារី នៅដល់ជាអង្គរ ជាអីបើកឲ្យ ខោអាវ ម្ហូបបំណី
 គាំភីបីចេង អង្ករ ស្ករ ទឹកដោះ បើកឲ្យរហូត ។ មកដល់សមាហរណកម្មផ្តាច់ដុតហើយ
 លោកហ៊ុន សែនមក ខ្ញុំគេឲ្យនៅជួយធ្វើផ្ទះមីងៗ ខ្ញុំពិការខ្ញុំទៅមុខអត់បាន ។ ហើយអាត្មាខ្ញុំ
 សមាជិកវិសេសនាធំ ខ្ញុំផ្តាច់អស់អត់មាននៅទេ ។ ដល់ជួយធ្វើផ្ទះមីងៗហើយ ខ្ញុំស្តុកស្នាញ់
 ពេកនឹកឃើញថាគ្មានថ្ងៃទំនេរសោះ ចាប់ផ្តើមសុំតាមុតខាងភស្តុភារនោះ ថា «បងខ្ញុំទៅមុខ
 ហើយ» «ហី!រូនឯងទៅ បានអ្នកណាធ្វើផ្ទះឲ្យគេ» «ហើ!ខ្ញុំអត់នៅទេ ខ្ញុំទៅហើយ» ខ្ញុំទៅនៅ
 ខ្វាត់ជាមួយខ្មោចបងដន វិសេសនាធំ ។ ដល់តានី គាត់ដឹងស្រែកគេអូ មកប្រាប់ដេញឲ្យមក
 ផ្ទះវិញ ដេញឲ្យមកនៅនេះវិញ ។ ខ្ញុំរស់នៅនឹងឯងរហូតមកដល់សព្វថ្ងៃ សមាហរណកម្ម
 ហើយ ខ្ញុំចេះតែគេចៗពីការងារភូមិគេចអត់រួច ទៅមកៗជាប់ដដែលទល់ឥឡូវនេះ ។ តាអែម
 គេយាត់ទៅគ្មានស្តីលើខ្ញុំ ដល់លើខ្ញុំគ្មានស្តីបាត់ដៃទេរ ស្តីក៏អត់មាន តែបញ្ជីអីទេរ អត់មាន
 ចំនួនប្រជាពលរដ្ឋខ្ញុំទៅយកពីឃុំមកវិញ ។

ធានី : ចុះពូទើបធ្វើ?

រុន : ខ្ញុំពីដើមអនុ ដល់ប្រធានគេដុតចោលអាបញ្ជីអស់គ្មានស្តី អីចឹងបានខ្ញុំជំរំនៃ អត់ទាន់ដឹងចំនួន
 ប្រជាពលរដ្ឋប៉ុន្មានទេ ប៉ុន្តែខ្ញុំយកឆ្នាំមុនរាយការណ៍ក្របខ្នែកស្ថាប័ន ប៉ុន្តែរយៈប្រហែលម៉ាខែ
 ២ខែដឹងចំនួន ប្រជាពលរដ្ឋប៉ុន្មានៗនៅក្នុងភូមិ ។

ធានី : ដំបូងពូថាទៅភ្នំពេញឆ្នាំ៧៧?

រុន : ខ្ញុំនៅភ្នំពេញអានោះកាលពី៧៥ មកទល់រត់ចេញពីភ្នំពេញមក ។

ធានី : កាលមុនពុទ្ធស្រុកកំណើត ហើយម៉េចបានមកនៅនេះ ?

រុន : អានេះចេះ ខ្ញុំនិយាយកាត់ទេ ពីមុននោះ បើខ្ញុំនិយាយទៅវាវែងឆ្ងាយណាស់ តាំងពីទាហាន ជំនាន់ខ្មែរក្រហម បើនិយាយពីអតីតវាយុណាស់ គិតទៅតាំងពីអាយុខ្ញុំ២០ មកទល់ឥឡូវ អាយុ៥៧ ។ អាយុ២០ គេរើសទ័ពជំនាន់ហ្នឹ នឹម ហ្នឹ យន់ ជំនាន់រដ្ឋប្រហារលន់ លន់ ខ្ញុំនៅ ទាហាន ។ ខ្ញុំមកនៅវែវនៅសមរម្យកំពង់ធំ នៅវែវនឹង ខ្ញុំចុះឆ្នាំ៧២ មកដល់ទូលកាំភ្លើងនៅ បារាយណ៍តាំងកោកនេះ ។ បើមិនជឿមើល ការខ្ញុំឡើងញាក់ ប្រតិបត្តិការណ៍ចលនាទី២នៅ សៀមរាប ។ ខ្ញុំខ្លាចខ្ញុំ កាំភ្លើងឡើងហៀរកែង ដូចទឹកហូរ ហើយអារម្មណ៍៧៧ គ្រាប់ប៉ុនៗនេះ មានគ្នាខ្ញុំខ្លះ បាក់ទឹកចិត្តរត់ ខ្ញុំនឹកឃើញម៉េចបែកប៉ុននឹង ធ្វើម៉េច...ពង្រឹងទស្សនៈខ្លួនឲ្យបាន ។ ខ្ញុំពង្រឹងបាន រហូតដល់ជំនាន់វែវជាមួយយួន ដល់ចលនាទី២ដិតដល់កំពង់ធំប្រហែល១០០ ម៉ែត្ររលាយអស់ៗ ខ្ញុំចាប់ផ្តើមរហូតនៅជុំវិញកំពង់ធំអី ។ អីចឹងបានថាក្រឡង់ក្រលៀត ត្បែងកោះអស់ ឡើងពូនឹងឆ្ងល់ថាអីប៉ុនស្តាល់ម៉េច ម៉ាជុំវិញកំពង់ធំ..... ។ ថាខ្ញុំវាឆ្កែតហើយ នោះដូចតំបន់ព្រៃអាចម៍... ខ្ញុំដឹងអត់ហើយ ។ ខ្ញុំមុនដំបូងនៅ៧០៧ ក្រោយមក ទៀតដល់ ទៅវែវនៅ...នារីបួសត្រូវដៃ ឲ្យនារីគ្នាវាវា អត់យក កាលនោះវែវរួមជាមួយនារី ទាល់តែបង ឯង ខ្ញុំនឹកឃើញថាបើមិនយកឯង តែវែវចាញ់គេធ្វើបាបនារីឯង ខ្ញុំចាប់ផ្តើមបីនារីមកដល់ ៦០១ ឲ្យពួកនោះយក ថាអត់យកទេមកដល់៨០ អាកាំភ្លើងត្បាល់៨០ មីលីម៉ែត្រ ខ្ញុំលើកបី ទៅដល់ស្នាក់ការកេ បានគេយកទៅ ។ ដល់វែវអានឹងហើយបាន៥-៦ខែ នារីជាបានសួរមក រកខ្ញុំយកធ្វើជាប្តី ហើយកងវែវថាមិនកើតទេ “រុនឯងទៅនៅកងពិសេស” “ទៅនៅណាក៏បាន ដែរ ខ្ញុំ ថាឲ្យតែបងឯងឲ្យទៅទៅ” ខ្ញុំគេបញ្ជូនទៅនៅកងពិសេស១០៧ ។ ចេញពី៤០៤ ហើយខ្ញុំទៅនៅកងពិសេស១០៧ មានតែម៉ាអនុសេនាធំទេ ។

ធានី : នៅកងពលណា ?

រុន : អត់មានកងពលទេ កងតំបន់ ។ តំបន់នៅកាលនោះហៅភូមិភាគ៣០៤ វាមានខេត្តកំពង់ធំ ព្រះវិហារ សៀមរាប ។

ធានី : កំពង់ចាម ?

រុន : បាទ! កំពង់ចាមមួយទៀត៤ខេត្ត ហើយកាលនោះភាពក កាត់កាន់កាប់ត្រឹមគណៈតំបន់ ។ ឥឡូវកាត់រស់នៅ ខូចបាត់ដឹងឥឡូវ ។

ធានី : កាត់ស្លាប់ហើយ តាំងពី៧០ ប៉ុន្មាន សមាហរណកម្មហើយ ។

រុន : ស្លាប់ហើយ ។ ដល់មើលនៅជុំវិញនៅទល់៧៥១ បានគេបញ្ជូនខ្ញុំទៅនៅភ្នំពេញ ហៅពួកកង ពិសេស ។ នៅភ្នំពេញនៅកាត់ដេររដ្ឋ មិនមែននៅខាងកាត់ដេរ នៅខាងសម្ភារៈរដ្ឋ ប្រមូល

សម្ភារៈរដ្ឋ ដល់ក្រោយមកគេដ្ឋាសំទៅនៅធ្វើនិប្បដ្ឋ ។ ចេញពីធ្វើនិប្បដ្ឋទៅ នៅកាត់ដេរ ។ ចូលកាត់ដេរនៅបានម៉ាឆ្នាំទេ... ។ ដល់ពេលថ្ងៃមួយនោះពួកមន្ត្រី គេខឹងខ្ញុំម៉េចទេ គេដកខ្ញុំនៅ ទួលអំពិលនៅជិតព្រែកក្តាម ហើយដល់ពេលកន្លែងដែលខ្ញុំរស់នៅដ្ឋារដើមគរ រៀនសូត្រអី យកខ្ញុំទៅវិញ ដល់ក្រោយមកយួនបុករត់ចេញមក ថាមកដល់អមលាំង ។ បើនិយាយប្រវត្តិ វាជូរចត់ឆ្ងាយដែរ អត់បាយក្រហាយទឹកដែរ ។

ឆានី : ការពេលប្រមូលសម្ភារៈរដ្ឋនៅខាងអ្នកគ្រប់គ្រង?

រុន : អានីខាងផ្នែកក្រសួងការបរទេស ។

ឆានី : អ្នកណាគេ?

រុន : ខាងផ្នែកក្រសួងការបរទេស គាអៀង សារីអីនីន គាត់អ្នកកាន់កាប់ ។

ឆានី : ម៉េចបានពូជីង?

រុន : ចុះមេៗធំ គ្មានអ្នកណាមានតែគាត់នឹង ។ អានីប្រមូលដូចថាសម្ភារៈតាមដូះថ្ម ដែលគេ ដម្លៀសចេញអស់ហើយ ដូចម៉ាស៊ីនដែរ ប្រមូលទុកដាក់យ៉ាងទុកផ្សេង តាំងពីម៉ាស៊ីនដែរ ម៉ាស៊ីនភ្លើង ម៉ាស៊ីន បូបទឹក និយាយរួមសម្ភារៈទាំងអស់ តាំងពីបានឆ្នាំ របស់ដែលគេលក់ ដូរពីមុនៗនឹង ប្រមូលទុកម្តុំ ។ ដល់ហើយគេបើកចែកចាយតាមផ្នែកក្រសួងមន្ត្រីគេ ក្រសួង មន្ត្រីណាដែលខ្វះខាតគេស្នើទៅថ្នាក់លើសម្រេចមក បើក ។ កាលនោះខ្ញុំនៅបើកសម្ភារៈដែរ ដល់ក្រោយមកបានខ្ញុំនៅកាត់ដេរ ។

ឆានី : ពូធ្វើប្រធានគេ?

រុន : ខ្ញុំអត់ទេ ខ្ញុំនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងគេទាំងអស់ ប៉ុន្តែនៅសម្ភារៈរដ្ឋខ្ញុំផ្នែកប្រធានក្រុម ។ ប៉ុន្តែខ្ញុំ មកនៅកាត់ដេរនេះ គឺខ្ញុំអនុគេដែរ... ។

ឆានី : នៅក្រសួងការបរទេសដែរ?

រុន : បាទ! កាត់ដេររដ្ឋ វានៅក្នុងមន្ត្រីធំគឺ៨៧០ ។

ឆានី : នៅកន្លែងណាមន្ត្រី៨៧០ ?

រុន : នៅកន្លែងជិតសម្តេចនៅនឹង ជិតវាំង ខាងលិចវាំង មកខាងជើងវាំងនោះ អានីកន្លែងមន្ត្រី ៨៧០ វា ហៅក-៧ ។

ឆានី : ពូធ្លាប់ចូលក្នុងនឹងដែរ?

រុន : ចូលតើ ប៉ុន្តែមិនដែលចូលទៅកន្លែងស្តេចដង អត់ដែលចូលកន្លែងស្តេចគង់ ។ បើមន្ត្រី៨៧០ខ្ញុំ ចូល ពីព្រោះតួនាទីខ្ញុំនៅដ្ឋារដើមគរនេះ មានការខ្វះខាតអី ព្រោះមន្ត្រីធំតែមួយ ដូចថាកាត់

ដេរនេះផ្នែកក្នុងទេ ។ ដូច្នោះ ខ្ញុំមានសិទ្ធិទៅយកដែរផ្នែកមន្ទីរកេរ្តិ៍រដ្ឋបាលសេះបាន២ ខ្ញុំមើលតែ
មន្ទីរណាអត់ សរសេរសំបុត្រមួយទៅយកកន្លែង៨៧០ ខ្ញុំបរទេះសេះទៅសម័យពាណិជ្ជកម្ម ។

ធានី : យកអីទៅមន្ទីរ៨៧០ ?

រុន : យកអង្ករ យកអីរបស់របរដែលយើងចាំបាច់ដូចជាដែលយើងត្រូវធ្វើដូចស្អីៗ ដូចជាឈើ...
យកពី៨៧០ ផ្ទាល់ ជួនកាលគេយកទ្រនឹងមន្ទីរទៅ ។

ធានី : ៨៧០ ធំទេ?

រុន : កន្លែងច្បាប់ ។

ធានី : ពីណាខ្លះធ្វើការនៅនឹង?

រុន : មេៗ តាអៀង សារី, តាសុន សេន, ខៀវ សំផន, ប៉ុល ពត, នួន ជា ក្របក្រងកន្លែង
នឹង ។

ធានី : ពូធ្លាប់ឃើញកាត់ទេ?

រុន : ខ្ញុំបើតាប៉ុល ពត ខ្ញុំមិនធ្លាប់ឃើញច្បាស់ សុន សេន ក៏អត់ច្បាស់ អៀង សារីបានច្បាស់
ពីព្រោះអៀង សារីកាត់នៅនេះជាប់ ក្តាប់នេះ ។

ធានី : កាលជំនាន់ពាណិជ្ជកម្ម ពូធ្លាប់ឃើញកាត់ កាលនៅមន្ទីរ៨៧០ ?

រុន : ធ្លាប់ឃើញកាត់ដែរ ឃើញម្តងៗ ប៉ុន្តែមកច្បាស់នៅនេះ ។

ធានី : ចុះគណៈមន្ទីរ៨៧០ ពីណាគេ?

រុន : មានស្លាប់បាត់ហើយ ភ្លេចឈ្មោះបាត់ តាលីម កាត់ស្លាប់អានឹងកាត់តួនាទីកាន់កាប់មើល
ខុបត្តិម្ត ។

ធានី : តាលីមកាត់អ្នកនៅណា?

រុន : អត់ដឹងទេ អត់ដឹងអ្នកនៅណាទេ ។

ធានី : អីកាត់អ្នកធ្វើច្បាប់ធ្វើអីទៅមន្ទីរ៨៧០ ?

រុន : ទៅពិភាក្សាគ្នានៅនឹង មន្ទីរធំ ផ្នែកទូទាំងប្រទេស ។ ហើយដល់ខ្ញុំមកនៅកាត់ដេរ ខ្ញុំដាំដំណាំ
ហើយចិញ្ចឹមជ្រូក ។

ធានី : ផ្គត់ផ្គង់មន្ទីរ៨៧០ ដែរ?

រុន : បាទ! ផ្គត់ផ្គង់មន្ទីរ៨៧០ ដង ពេទ្យ១៧/មេសាដង ហើយផ្នែកកន្លែងខ្ញុំកាត់ដេរដង ។ ហើយ
បន្ថែមអីចឹងដែរវា៣ផ្នែក ។

ធានី : ពូមកពីខាងទុក្ខរ ខាងជាមួយខ្សឿ ប៉ង់មកនឹងដែរ?

រុន : ភាស័ង្គ មុនដំបូងនៅជាមួយខ្ញុំដែរ ភាគីគ្រប់គ្រងនឹងដែរ ប៉ុន្តែដល់ក្រោយមកគេដកខ្ញុំអត់ដឹង ។
កាលនៅមន្ទីរនោះមុនដំបូង ខ្ញុំនៅជាមួយភាគីដេរនោះ អីគ្រងណាទេភ្លេចឈ្មោះបាត់ ដុត
ឈ្មោះភាគីនឹងបានភាស័ង្គ ក្រោយមកទៀតបាននារីភ្លេចប្រធានក្រោយរត់យួន ។

ដានី : ភាស័ង្គនៅមន្ទីរ៨៧០ ដែរ?

រុន : ភាគីនៅមន្ទីរ បាទ! ចេញពីនោះមកនៅភាគីដេរ គ្រប់គ្រងភាគីដេរ ដល់ក្រោយមកថាភាស័ង្គ
ក្បត់ម៉េចខ្ញុំអត់ដឹងរឿងដែរ បាត់ភាស័ង្គ បាត់អស់២នាក់ ហើយនៅនារីខន ដែលមុនរត់
យួន នារីខនអ្នកគ្រប់គ្រងមន្ទីរភាគីដេរ ។

ដានី : នារីខន ភាគីមកពីណា?

រុន : អត់ដឹងដែរ ។ មុនដំបូងភាគីនោះ បានភាស័ង្គ ហើយបាននារីខន វាពង្សណាស់ ភាគីនេះបាត់
ដែរ ។

ដានី : ភាគីមុនគេ?

រុន : បាទ! ភាគីមុនគេ ។

ដានី : ភាគីប្រធានភាគីដេរ?

រុន : បាទ!

ដានី : ចុះនារីខន?

រុន : នារីខន រហូតដល់យួនដេញរត់មក ។

ដានី : ឥឡូវភាគីនៅ?

រុន : អត់ដឹងដែរ មិនដឹងទៅណាទេ ហ្នឹងការខ្ញុំរស់នៅភ្នំពេញ ។

ដានី : ដំបូងយើងដាំបាណូ?

រុន : ដាំបាណូរូបស្តីខ្ញុំដែរតើ ម៉ាខែបាណូគោនជាង ប៉ុន្តែមានអីល្បឿនជាងគេ មានតែឃ្មោក ។

ដានី : សម្រាប់អី ហូប?

រុន : សម្រាប់ខូបត្តម្តង្កក្រសួងភាគីដេរ ពេលសល់ជូន៨៧០ ១ខ្លះ ផ្នែកមន្ទីរតូចនឹងឯងគេរាយ
ការណ៍៨៧០ គេមកដាំល្បឿនជាងគេមានតែឃ្មោកៗត្រូវតែឃើញក្តីប តែប៉ុន្តែនេះ តែមួយ
អាទិត្យ ។ អាឃ្មោកផ្លែវែងៗអាមួយ៣-៤គីឡូ ល្បឿនណាស់អានោះបានខ្ញុំកើតការច្របូក
ច្របល់ខ្លាំងអី ខ្ញុំបានកើតពីបញ្ហានឹង សេដ្ឋកិច្ចបានខ្ញុំអត់សូវមានការលំបាកនោះ ។ បើសិនខ្ញុំ
ធ្វើអីមិនរីកចំរើន ខ្ញុំច្បាស់មិនដឹងម៉េចទេ មិនបានរស់ដូចសព្វថ្ងៃដឹងក៏មិនដឹង សម័យ៣ឆ្នាំ ។
រហូតមកដល់ខ្ញុំនៅទីពឹងអីចឹងដែរ ។

ដានី : ចុះដំនាន់៣ឆ្នាំ ពូដែលធ្វើអីខ្លះដូចជាពួកគេបើយើងមិនបានរីកចំរើនមិនបានរស់?

រុន : ឥឡូវគិតចេះ ជំនាន់នឹងធ្វើអីក៏ដោយ អ្នកណាមិនរឹកចំរើនដកចេញហើយ សម័យនឹងនោះ ។
 ដានី : ដកចេញនឹង ដកទៅ?
 រុន : ដកចេញដឹងគេដកយកទៅណា អត់ដឹងទៀងដែរ ។
 ដានី : ទៅគ្រប់គ្រងកន្លែងផ្សេង?
 រុន : ខ្ញុំអត់ដែរ អីចឹងបានធ្វើអីម្ចាស់ការ ដូចក្រុមគ្រួសារយើង ខ្ញុំគាំចិត្តមួយថា ខ្ញុំមុននឹងលូក
 ក្តាមលូកឲ្យដល់ឃ្លៀកដូចខ្ញុំរស់នៅសព្វថ្ងៃ បើសិនខ្ញុំធ្វើចំការលេងៗខ្ញុំអត់កាប់បានទេ ដល់ពេល
 ហិចតាអត់មានលុយជួរដង តែ២នាក់កូន ។ កូនកំលោះ ហើយនឹងមីងបងទៅបេះសណ្តែក
 បាត់ហើយ ។ ហើយបើមីងកូនកូនមួយនេះ នៅកូចប៉ុនក្នុងវានឹង ។
 ដានី : កាលនឹងពូជ្ឈប្រជុំ ជាមួយអី គាត់មាននិយាយប្រាប់អីថាម៉េចខ្លះ?
 រុន : ការប្រជុំ មានរៀនសូត្រការរឹកចំរើនទេ ហើយនឹងដូចថាមើលឆ្នាំ៧៧ ៧៨នេះអីៗ យោសនា
 តាមសហករណ៍បាយម៉ាថ្ងៃពេល ។ ប៉ុន្តែផ្ទុយទៅវិញខ្លះអនុវត្តបាន ខ្លះអត់បានទេ តាម
 សហករណ៍ ។
 ដានី : អត់បានមកមូលហេតុអី?
 រុន : បើតាមខ្ញុំសន្និដ្ឋានទៅ ខ្សែនឹង ខ្សែក្បត់ កាលជំនាន់នោះច្របូកច្របល់ដែរ ។
 ដានី : ក្បត់ម៉េចទៅ?
 រុន : ក្បត់វាច្របូកច្របល់វាធ្វើបាបប្រជាជនណា មេៗធ្វើបាបប្រជាជន ។ ចេះថយទៅណាធ្វើ
 បាបដូចខ្ញុំគ្រប់គ្រងស្រុកម៉ាឡៃ ហើយមន្ទីរធំនៅភ្នំពេញ ហើយខ្ញុំចង់យកមុខយកមាត់
 ខ្ញុំធ្វើម៉េចប្រជាជនឲ្យហូបខ្លះខាតទៅ ខ្ញុំដើម្បីផ្តល់ទៅនោះ ដើម្បីយកមុខយកមាត់ ។
 ដានី : បានន័យថា យើងដលិតបានច្រើន យើងចុះតិចតួចទុកឲ្យប្រជាជន?
 រុន : បាទ! ទុកឲ្យតិចតួច ប្រជាជនស៊ីខ្លះខាតទៅ យើងផ្តល់ទៅនោះ យើងរាយការណ៍ថាប្រជាជន
 ខ្ញុំហូបគ្រប់គ្រាន់ហើយ ។
 ដានី : ខ្ញុំសល់ច្រើនទៀត ដើម្បីបានគុណសម្បត្តិ?
 រុន : បាទ! ដើម្បីបានគុណសម្បត្តិ មុខមាត់ អានេះតាមខ្ញុំវិភាគទេណា ។
 ដានី : វិភាគទេ មិនមែន?
 រុន : បាទ! មិនមែនឃើញជាក់ស្តែងទេ ប៉ុន្តែខ្ញុំពិសោធន៍កាល៧៨ ខ្ញុំមកលេងសៀមរាប ។ ខ្ញុំ
 ឃើញរៀងមើលទើសភ្នែកដែរ កាលនោះប្រកាសម៉ាថ្ងៃពេលប្រជាជន ព្រឹកបបរ ថ្ងៃ
 បាយ ល្ងាចបាយ ។ ទៅឃើញម៉ែក្មេកខ្ញុំហូបរហេមរហាមដែរ ប៉ុន្តែខ្ញុំអត់បរិភោគនិយាយ ដល់ខ្ញុំ
 ទៅវិញខ្ញុំរាយការណ៍ប្រាប់បានរយៈកន្លះខែ ខ្ញុំរាយការណ៍ទាំងភ័យ នារី១០៥នាក់ ប្រុស៣

នាក់ទេ ខ្ញុំទៅលេងសៀមរាប ឡានទេសចរណ៍ម៉ាកគ្រឿងគេជូនមក ។ ដល់ខ្ញុំមកក្តាប់សភាព
ការណ៍ គេអត់ឲ្យទៅណា គេឲ្យនៅដូះ ម៉ែក្មេក ប៉ុនមីងៗមកខ្ញុំសួរលិចសួរកើត “ក្មួយអើយ
គេមិនទាន់គ្រប់គ្រាន់ទេ នៅខ្លះខាតនៅឡើយទេ” ខ្ញុំថា “ម៉េចចុះ បើច្បាប់ពីលើគេឲ្យពេល
“មិនដឹងម៉េចទេក្មួយ” ។ អីចឹងបានខ្ញុំវិភាគបញ្ហានឹង វាមានខ្សែក្បត់ ខ្សែមិនក្បត់ អាជ្ញាធរ
ខ្សែក្បត់ កាលនឹងវាប្របូកប្របល់ដែរ តាំងពី៧៨មកវាយួនអុកឡុកនៅឡើយទេកាលនឹង ។

ដានី : ចុះពួកវាយការណ៍ប្រាប់ពីណា?

រុន : ប្រាប់នួន ជា ខ្ញុំសរសេរសំបុត្រជូន នួន ជា ។

ដានី : កាលនឹងម៉េចបានព្យាបាលអ៊ីននួន ជា?

រុន : អ៊ីននួន ជា គាត់រៀនសូត្រនៅខាងលិចស្ថាតបូរីកីឡា ខាងលិចក-៦ មើលខាងលិចស្ថាតមាន
រង្វង់មូលមួយ ដូរមួយមកពីលិចចេះមកដល់ស្ថាត ដូរនេះចេញពីដូររដ្ឋមកនេះ អាខាងលិច
នេះ ។

ដានី : កន្លែងរង្វង់មូលនាងកង្កីននឹង?

រុន : បាទ! ពីមុននាងកង្កីនបូតសក់នៅនឹង អានឹងកន្លែងបូរីកីឡា កន្លែងតានួន ជាកាត់ប្រៀន
ហើយ ។ និយាយរួមឲ្យតែកម្មករ ឲ្យតែត្រឹមអនុក្រុម សមាជិកក្រុមយកទៅប្រៀននៅទាំង
អស់ ។ ប៉ុនការប្រៀន អត់មាននិយាយរឿងស្តី និយាយរឿងរីកចំរើនទេ ។

ដានី : កាលនឹងពួកវាយការណ៍ប្រាប់គាត់?

រុន : ខ្ញុំដាច់ចិត្តវាយការណ៍ ។

ដានី : សរសេរសំបុត្រ ឬផ្ទាល់មាត់?

រុន : សរសេរសំបុត្រ ខ្ញុំនិយាយសន្យាជាមួយនារីនឹងឯង ពួកនឹងបើសិនជាមេៗមកចាប់ខ្ញុំ ពួកឯង
តស៊ូអត់ នារីថា “ពូខ្ញុំតស៊ូ” មួយឆ្នើយថាតស៊ូ ២ថាតស៊ូ ខ្ញុំសរសេរខ្នោត ផ្គិតមេដៃ គិតទៅ
គ្នា១០៥នាក់ ១០៨ទាំងប្រុស៣នាក់ តែ៣នាក់កត់ប្រុស ក្រៅពីនឹងស្រីៗ ។ ដល់គេព្រម
ព្រៀង បានខ្ញុំមានរយៈខ្ញុំមួយនៅក-១២ អានឹងនៅស្រុកជាមួយខ្ញុំឈ្មោះអាលិតៗ នៅប៉ៃ
លិនរាល់ថ្ងៃ ។ ខ្ញុំថា “ឈិតអើយ! ម៉េចៗចាំប្រាប់ខ្ញុំ គេទៅចាប់ មិនទៅចាប់ប្រាប់ខ្ញុំណា”
បានប្រហែលម៉ាអាទិត្យជាង អាលិតមកប្រាប់ថា “គេទៅចាប់បាត់ហើយ បងអើយ” “បាន
ទៅចាប់ផ្ទុយហើយ កុំឲ្យគេធ្វើប្រជាជនខ្លាំងពេក” ។

ដានី : ឈិតនឹងកាត់ធ្វើអី?

រុន : ឈិតៗគេខាងបើកឡាននារសា ។

ដានី : នារសាពីណា?

រុន : នារសាមេៗ ។
 ដានី : នារសាអ៊ីន្ត ជា?
 រុន : បាទ! ពួកបួនខ្ញុំមួយនៅគ្រងនេះ នារសាមេៗដែរ ។
 ដានី : អ្នកណាគេ?
 រុន : អាប៉េង ។
 ដានី : គាត់នៅណា?
 រុន : នេះនៅផ្លូវបំបែកភូមិនេះ ភូមិកណ្តាល ។
 ដានី : គាត់នារសាពីណាគេ?
 រុន : នៅក-១២ នៅដីកអ័ៗទាំងអស់ អំណក់ដោយគេជូនទាំងអស់ ។ ហើយបួនខ្ញុំមួយធ្វើការ
 សាលាស្រុករាល់ថ្ងៃ ។
 ដានី : ធ្វើការជាមួយអ្វីដែរ?
 រុន : បាទ! នៅជាមួយអ័ៗផ្ទាល់ ពីមុននៅប៉ុស្តិ៍ សម័យដែលរត់យួននោះ នៅប៉ុស្តិ៍ចិនប៉េកាំង ។
 ដានី : ខាងវិទ្យុ?
 រុន : បាទ! នៅនេះ នៅតាមចៅហ្វាយខេត្តសុំយកទៅ ប៉ុនស្រុកអត់ឲ្យទៅ ។ មីនោះរៀងដូរាយ
 វាដូរទាំងប្តីទាំងប្រពន្ធ មិនបាច់ទេ សំណាំទាំងប្តីប្រពន្ធ ។ ឥឡូវចៅហ្វាយស្រុកអត់ឲ្យទៅ ឲ្យមី
 មួយនោះទៅដាច់ជើង ឃោសនាអ័ៗតែវានឹង ពីរនាក់ប្តីប្រពន្ធ ។
 ដានី : ប្តីប្រពន្ធដែលគាត់ ឈ្មោះអី?
 រុន : ជត ស៊ីជត ទិត ជត ។
 ដានី : ទិត ជតនឹង ប្តី ហើយប្រពន្ធ?
 រុន : ប្តី រីម ស៊ីទេ នាមត្រកូលគេភ្លេចបាត់ហើយ ។
 ដានី : ប្តីឈ្មោះ ជត ប្រពន្ធឈ្មោះរីម?
 រុន : បាទ!
 ដានី : មួយទៀតឈ្មោះប៉េងនឹង ត្រូវបួនខ្ញុំដែរ?
 រុន : បួនខ្ញុំ ។
 ដានី : បួនបង្កើត?
 រុន : បួនដីទួតមួយ ។
 ដានី : ប៉េង ប្រពន្ធគាត់ឈ្មោះអី?
 រុន : ឈ្មោះពៅ ។

ដានី : គាត់នៅភូមិកណ្តាល ?

រុន : បាទ! សុទ្ធតែនៅជាប់អីៗដែរ ។

ដានី : ឈ្មោះឈិតគាត់អ្នកបើកឡាន ?

រុន : អាឈិតបើកឡានក-១២ដែរ ដូចបួនខ្ញុំនេះដែរ បើកឡានអីៗដែរ ។

ដានី : ឈិតគាត់នៅប៉ែលិន ?

រុន : នៅប៉ែលិន ។

ដានី : ប៉ែលិននៅម៉ូណា ?

រុន : នៅឆ្ងាយណាស់ពីនេះទៅ ។

ដានី : ប៉ុន្តែគាត់នៅកន្លែងណា ?

រុន : ដឹងកន្លែងណា ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ខ្ញុំខានទៅយូរដែរ ។

ដានី : គាត់ធ្វើអីឥឡូវ ?

រុន : អត់ដឹងដែរ បើពីមុននៅជាមួយអ៊ី ឈានផ្ទាល់ ។ ឥឡូវតាមមើលមិនដាច់ទេមិននៅឆ្ងាយ នៅជាប់អៀង វុធី អ៊ី ឈាននឹងឯង ។

ដានី : ប្តីប្រពន្ធ ទិត ជត និងរឹមនឹង គាត់រស់នៅកន្លែងណា ?

រុន : នៅភូមិកោះ ។

ដានី : ឃុំអីទៅ ?

រុន : អេ! ភូមិកោះ មើលភូមិក្បាលស្ពាន អត់សូវដឹងទេ ភូមិអីត្រង់នឹង ប៉ុនហៅភូមិកោះៗ ។

ដានី : នៅឃុំម៉ាឡាយើង ?

រុន : បាទ! ទៅវាមិនសូវដែរទំនេរ ឯកធ្វើការសាលាស្រុកៗ ។

ដានី : គាត់ប្រាប់ពូថាគេមកចាប់អី ឈិត ?

រុន : អូ! ឈិតនឹង ដែលចាប់កាលនោះនៅភ្នំពេញនៅឡើយ ។

ដានី : ប៉ុន្តែពេលដែលគេសរសេរសំបុត្រសរសេរអី ក្រោយមករយៈពេលប៉ុន្មានបានឈិតប្រាប់ ?

រុន : រយៈម៉ាអាទិត្យជាងដែរ គេបើកឡានទៅប្រាប់ខ្ញុំ ។

ដានី : បើកឡានថាគេទៅចាប់ ?

រុន : បាទ! បានថាគេទៅចាប់គួរហើយ បានរស់នៅស្រួល ខ្ញុំឃើញប្រជាជនលំបាកពេក ចុះរដ្ឋកេប្រកាសតាមវិទ្យុថាម៉ាថ្ងៃ៣ពេល ប្រជាជនសហករណ៍ ដល់ដូយទៅវិញវាមិនបានប៉ុននឹង ។

ដានី : ចុះម្តាយក្មេកពូនៅសៀមរាប ?

រុន : ខ្ញុំបើនិយាយពីនេះហើយ មុនម៉ែក្មេកខ្ញុំនៅសៀមរាប អានឹងរត់បែកគ្នានៅអន្លង់មៀន ។

ដានី : ឥឡូវដឹងដំណឹងអត់?

រុន : អត់ មានតែជូរម្យ៉ាង មានតែស្លាប់ ។

ដានី : ចុះកូន?

រុន : កូនសម្រាល៧៧ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ មិនដឹងម៉េចណា បើខ្ញុំមកនៅព្រំដែន ខ្ញុំមកដល់គ្រាន់បាត់ ដល់ខ្សែម ។ បើតាមខ្ញុំមានអី រស់នៅរហូតជាប់គ្នាដែរ គេអ្នកតាមៗ គេមកនៅជុំគ្នារហូតទាល់ ឥឡូវ ។ ប៉ុន្តែចេះទេ រូបយើងវាអត់ រៀងគេវាឆើត មេៗគេរៀបឲ្យ មិនមែនខ្ញុំនេះទេ ។ ព្រោះមេៗជំនាន់នឹង តែអ្នកណាការធារសកម្មគេជំរុញឲ្យហើយប្រពន្ធ ។

ដានី : ពូធ្វើអីកាលនឹង?

រុន : អត់មានធ្វើអីទេ គ្រួសារខ្ញុំ ខ្ញុំត្រឹមប្រធានក្រុម ។

ដានី : គ្រួសារពូមុន?

រុន : គ្រួសារមុនអត់មានធ្វើអីទេ ។

ដានី : ជួបគ្នានៅណា?

រុន : នៅភ្នំពេញ ។

ដានី : នៅភ្នំពេញគាត់ធ្វើការនៅក្រសួងណា?

រុន : នៅកាត់ដេរ ប៉ុន្តែវាមេក្រុមគ្រួសារខ្ញុំ ។

ដានី : បាត់ដំណឹងទល់ឥឡូវទៅ?

រុន : បាត់រហូតទាល់ឥឡូវ សម័យវៃវៃគ្នា ខ្ញុំប្រុងសុំកងវរៈដើររក ប៉ុន្តែកងវរៈថា “មិនបាច់រកទេ ចាំ អញទាក់ទងរកឲ្យ” ចុះឡើងរកថ្មីទៅ ។

ដានី : ឥឡូវពូអត់ដែលបានស៊ីបដំណឹង?

រុន : ខ្ញុំស៊ីបប៉ុន្តែអត់មានចេញ ភូមិខ្ញុំដឹង នៅស្រុកដំដែក ស្រុកសូត្រនិកម ។

ដានី : ស្គាល់ម្តាយក្មេកដែរ?

រុន : ស្គាល់ ។

ដានី : អត់ដែលនៅរកស្នូរនាំ?

រុន : ខ្ញុំនឹកឃើញវាបើសិនខ្ញុំចុះទៅខ្លាចចុះរកវាមិនឃើញ ខ្ញុំពិបាកដែរ ពីព្រោះខ្ញុំនៅកំពង់ធំ ហើយ យើងចុះរកៗមិនឃើញមិនអត់បាយ ។ ខ្ញុំចុះសួររកក្មេងៗជិតនឹង ថា “ទេ! អីអត់ឃើញទេ គ្រួសារអីវា” ប្រាប់ឈ្មោះ ប្រាប់អីអស់ ។

ដានី : ឈ្មោះអីគេ?

រុន : ឈ្មោះជាតិ ហើយម៉ែឈ្មោះយាយអ៊ុន កាត់មេម៉ាយដែរ ។ ហើយបែកបាក់គ្នារហូតមកទល់ ឥឡូវ ដល់ពេលនេះខ្ញុំយកគ្រួសារនេះមក ។

ដានី : គ្រួសារក្រោយរៀបការឆ្នាំណា?

រុន : ការនៅ៨១ ការនៅបន្ទាយទី២ គ្រួសារខ្ញុំមុនបើសិនតាមខ្ញុំរហូតទល់ឥឡូវជួបគ្នាទាល់ឥឡូវ មិនបែកបាក់គ្នាទេ ប៉ុន្តែគេរៀនគ្រាន់តែមិនចង់តាម ។

ដានី : ពេលដែលរត់តាមដូរ កាត់អត់តាម?

រុន : មកបែកគ្នានៅអន្លង់មាន ។

ដានី : ម៉េចបានបែកគ្នា?

រុន : គេអត់ចង់តាមខ្ញុំនោះ ។

ដានី : ចង់ទៅណា?

រុន : គេថាត្រង់ណាច្រើន រត់ទៅត្រង់នឹងឯងឯបំប៉នគ្នាត្រង់នឹង... ។ ហើយបែកគ្នាត្រង់នឹង ស្លាត់ រហូតមក ខ្ញុំចុះមកលិច ។ បើសិនជាមកតាមខ្ញុំដល់នេះ រស់នៅរហូតអត់អីនៅជួបជុំគ្នាទល់ ឥឡូវ ។ ខ្ញុំនឹកឃើញថាម្យ៉ាងដូចខ្ញុំនិយាយរូបរាងគេឆើត ឯងវាអន់តែមិនតាមទេ ហើយចិត្ត ខ្ញុំម្យ៉ាងថាមិនអស់ទេ ស្រីកកោករកឯណាមិនបាន នារីក្លរសមៗអត់អីកកោកស្រឡាញ់ខ្ញុំ ប៉ុន ខ្ញុំអត់យកខ្ញុំយកគ្រួសាររាល់ថ្ងៃខ្មៅទេ គ្រួសារខ្ញុំពីមុនសស្កុះ មិនសប៉ុន្មានទេ វាសំបុរសណែត វាគ្រាន់រូបរាងចង្វារមូល ដល់ក្រោយនេះខ្ញុំរកអន់ ។ ប៉ុនគ្រួសារខ្ញុំរាល់ថ្ងៃមិននិយាយដើម អស់កេរ្តិ៍អស់ខ្មាស់ ខ្ញុំពិសោធន៍ឆ្អែតហើយ គ្រួសារខ្ញុំរាល់ថ្ងៃ ទៅខាងខ្ញុំក៏ដោយទៅខាងម៉ែ ក្មេកក៏ដោយ ម៉ែខ្ញុំ “ហើយបើគេសួរថាឲ្យប៉ុន្មានម៉ែ” “រកលេខម៉េចឲ្យបានលុយដល់ដូច្នោះបាន ហើយ” ខ្ញុំនិយាយតែប៉ុន្មានទេ ទៅខាងខ្ញុំក៏ដោយ ខាងនេះក៏ដោយ បងប្អូនកេក៏ដោយខ្ញុំអត់ គិតទេ លែងគ្រប់ល្មម ខ្ញុំតែប៉ុន្មាននឹងអត់មានពិបាកឲ្យប្រពន្ធពិបាកចិត្តអីទេ ថាមកពីប្តីថាវិត គ្បិតគ្បៀត ខ្ញុំអត់គ្បិតគ្បៀត ។ ហើយម្យ៉ាងគ្រួសារខ្ញុំរាល់ថ្ងៃវាខ្សោយធ្វើអីអត់កើត ឲ្យតែ ការឆរខ្លាំងឯកសុះ ។

ដានី : កាលជំនាន់ពាណិជ្ជ ពូដែលមានធ្លាប់ជួយពីណាដែល កាត់មានបញ្ហាអីដែលត្រូវកេចរបស់យ៉ាង ម៉េច ជួយឲ្យបានរស់ជំនាន់ពាណិជ្ជ?

រុន : ជំនាន់នឹងនោះ ខ្ញុំអត់ទាន់មានអ្នកណាប៉ះពាល់ធ្ងន់កន្លែងខ្ញុំ វាចេះបានថាកន្លែងខ្ញុំអត់មានទាន់ ជួយអី ព្រោះអារៀនបញ្ហាចាប់អីនោះវាសំខាន់តាមក្រុមតាមកងទេ ។ បើសិនយើងចេះអនុ គ្រោះគ្នា ចេះអធ្យាស្រ័យក្នុងពេលនឹងអត់ឆាយចាប់បានទេ វាខូចត្រង់ថាអ្នកមានកំហឹងទល់ កំហល់នេះរាយការណ៍ទៅក្រសួង អានឹងកេចរបស់មែន ។ ប៉ុនដូចកន្លែងខ្ញុំអត់ទេ អត់មាន ។

ដានី : ពូជរបស់ជួយពីណា កាលនៅជំនាន់នឹង?

រុន : វាមានខ្លះដែរ ប៉ុន្តែខ្ញុំចេះអធន់ ចេះអំណត់អត់ធនទៅជួយបានច្រើនដែរ អត់មានអ្នកណាចាប់
បានទេ កន្លែងខ្ញុំនោះ ពីព្រោះដូចខ្ញុំនិយាយអីចឹង អ្នកណាខុសតិចតួច ខ្ញុំចេះប្រឹងអត់ធ្លាក់ ខ្ញុំ
អត់ហ៊ានរាយការណ៍ទៅមន្ទីរទេ ។ កន្លែងខ្ញុំ វាមានដកទៅខ្លះ ប៉ុន្តែដកទៅទទួលការងារផ្សេង ។

ដានី : ចុះដូចជាចំណីអាហារ បាយទឹក ឬក៏មានធ្លាប់ដែលឲ្យគេអត់?

រុន : ជំនាន់នឹង អត់ទេ ជំនាន់រួម គ្មានអ្នកណាឲ្យ ។

ដានី : ចុះពេលរត់?

រុន : រត់អានឹងបានយើងបែងរំលែកចែកគ្នាដែរ យើងជួយគ្នាដែរ ។ ជាក់ស្តែងខ្ញុំនិយាយ ដែលខ្ញុំ
ចេញពីអមលាំង ដែលខ្ញុំជាចេញពីភ្នំពេញមកអមលាំង ដែលតាម៉ុកគាត់ថា «ឥឡូវពួកក្លាយៗ
ទៅលិច» អានោះខ្ញុំស្នើសុំសហករណ៍នៅអមលាំង ខ្ញុំស្នើអង្ករគេបាន៧បារ៉ា អត់គ្រប់ទៀត ខ្ញុំ
ទៅស្នើនៅកន្លែងតាម៉េត៥០២ ខាងសេនាធិការធំនោះ សេនាធិការភ្នំពេញ តាម៉េតៗ ។

ដានី : ស្គាល់តាម៉េតដែរ?

រុន : ឥឡូវភ្លេចហើយ ខ្ញុំស្នើគាត់បាន៧បារ៉ា ៣០ - ៤០ បារ៉ា ។

ដានី : គាត់នៅណា?

រុន : កាលនឹងនៅអមលាំង ។

ដានី : គាត់នៅនឹងដែរ?

រុន : បាទ! គាត់នៅនឹងដែរ ។ ដល់ខ្ញុំទាក់ទងបាន គាត់ឲ្យអង្ករបាន៧បារ៉ាម្នាក់ម៉ាត់ទៅ ចេញមក
ដែលខ្ញុំចេញមកដល់ព្រែកជីកដែលខ្ញុំនិយាយដើមដំបូងបានអង្ករនឹងមក ។ មកដល់ព្រែកជីក
អត់ទាន់អស់អង្ករទេ មកដល់ទ្បូតដាច់អង្ករខ្លះ ខ្ញុំស្នើប្រធានសហករណ៍នៅភូមិទ្បូតនោះគាត់ឲ្យ
៤០ បារ៉ាទៀត ។ ចុះមានតិចណាកម្មករៗ គាត់ដេរផង កម្មកររោងចក្រផ្សេងៗ ហើយនឹង
ពេទ្យ១៧ ហើយផ្នែកមន្ទីរ៨៧០ គិតទៅមនុស្សចូល៦០០ - ៧០០ នាក់ តាំងកុមារអីទាំង
អស់ ។

ដានី : ចុះប្រជាជនមានដែរអត់?

រុន : ជំនាន់នឹងអត់ទាន់មានទេ បើមានរត់ៗម្តុំនេះទេ រត់មកព្រំដែន មកម្តុំព្រៃធំព្រៃអីនេះមានរត់
មកព្រំដែនដែរ ប៉ុន្តែកាលមកនោះអត់មានទេ រត់តែកម្មករទេ មកនឹង ។

ដានី : ចុះមកដល់១០២ឆ្នាំណា?

រុន : នៅ១០២នេះ ៨១ ។

ដានី : ៨១ មកដល់១០២?

រុន : បាទ! មកដល់១០២ ។
 ដានី : ចុះពួកមកដល់ឃើញទិដ្ឋភាពយ៉ាងម៉េចដំបូង?
 រុន : ១០២ដំបូងនៅព្រៃណែន ព្រៃទាំងអស់ ។
 ដានី : ម៉ូណា ដែលពួកចូលមកនៅដំបូង?
 រុន : ខ្ញុំចូលមកដល់នៅដំបូងនៅកន្លែងភូមិកោះ ដែលខ្ញុំនិយាយនឹង ដែលជាបួនខ្ញុំនិយាយ ។
 ដានី : ម៉ូភូមិដូង?
 រុន : បាទ! នៅនឹងឯង ។
 ដានី : កាលនឹងគេហៅភូមិដូងអីចឹង ឬគេហៅអី?
 រុន : ភូមិដូងនេះ ភូមិនៅចន្លោះសារតាំង ។
 ដានី : ប៉ុន្តែដំបូងគេហៅអីគេពីមុនៗ មក?
 រុន : គេហៅភូមិដូងនឹងឯងកាលនោះ ។
 ដានី : ដំបូងនឹងគេហៅភូមិដូង?
 រុន : បាទ!
 ដានី : ម៉េចបានគេហៅភូមិដូង?
 រុន : មិនដឹងម៉េច វាជិតជូរដូងថៃ គេដាក់ភូមិបណ្តោយ ក៏ហៅភូមិដូងរហូត ។
 ដានី : ចុះកាលនឹងម៉េចដែរ គេរៀបចំភូមិសាស្ត្រយ៉ាងម៉េចពេលមកដល់១០២ដំបូង ដូចជាកាលនេះ យើងមានកងទ័ព យើងមានខាងនារី?
 រុន : បាទ!
 ដានី : គេរៀបចំយ៉ាងម៉េច?
 រុន : នារីដឹកជញ្ជូននៅ ខ្ញុំចង់ភ្លេចកន្លែងហើយ នៅមុំត្រង់ណាក្លែងកន្លែងបាត់ហើយ នៅច្រកដូរ ចូលថៃរាល់ថ្ងៃ នៅខាងលិច នៅច្រកនឹងនារីដឹកជញ្ជូន ។ ហើយផ្នែកទ័ពនៅចាប់ផ្តើមអត់នៅ នឹងទេ ចេញនៅទីតាំងការពារភ្នំម៉ាឡៃ ហើយបើពួកខ្ញុំចេញទៅនៅបន្ទាយទី២ ។
 ដានី : នៅកន្លែងណាបន្ទាយទី២?
 រុន : បន្ទាយទី២កន្លែងអូរសំព័រទី២មានស្រះទឹកនោះ សាលារៀនអូរសំព័រទី២ខ្ញុំនៅនឹងឯង ។
 ដានី : នៅនឹងរហូត?
 រុន : បាទ! ខ្ញុំនៅនឹងរហូតដល់ខ្ញុំពិការអីនឹង ។
 ដានី : ពិការដោយសារអី?
 រុន : ពិការដោយសារមិន ។

ដានី : ពិការកន្លែងណា?

រុន : ប្រះអង្គញ អានេះអំបែង៥ ចេញមួយ នៅ៤នៅក្នុង អាយុចេញមក អានេះខ្នាត៣នៅ នេះ ។

ដានី : ត្រូវអង្គញនឹង ដោយសារមិន?

រុន : ដោយសារមិន ។

ដានី : អត់អីទេ ពូដើរបាន?

រុន : ខ្ញុំពីមុនដើរអត់បានណា ទើបឥឡូវខ្ញុំដើរបាន ហើយការដេកពេទ្យយកទៅខាវអីដាង បារាំងវា សុំវះ តែខ្ញុំជាអត់ត្រូវវះ ហើយមិត្តម៉ាមួយវាថា បើវាជនជាតិថៃ តូម៉ានីនវាទាបជាងមុំទៀត វាថា “បងឯងចង់ទៅដូះវិញ” ខ្ញុំថា “ខ្ញុំចង់ទៅវិញ”បានវាសួរ “ធ្វើម៉េចបានទៅដូះវិញ បងឯង ប្រឹងដើរចុះ ថាបើបងឯងដើរបានទៅឡើងឡាន ខ្ញុំទូទៅ” “ខ្ញុំដើរបាន” ដកឈើច្រត់ចេញ មុនដំបូងខ្ញុំដើរឈើច្រត់ ហើយជើងអត់សំយ៉ុងបានទេ អាចអង្គញបានទេតែប៉ុន្តែនឹងបាន ខ្ញុំ ដើរឈើច្រត់ ។ ដល់មិត្តណា បើថាឡើងឡានខ្ញុំចេញច្បាប់ទៅ ខ្ញុំមានអីឈើញកេតាម ជញ្ជាំងឡានមក មិនឆ្ងាយប៉ុន្មានឡានពីនេះទៅកោយន្ត ខ្ញុំចាប់ផ្តើមដើរខ្លះៗមកឡើងឡាន មក សុំច្បាប់មក ។ តូម៉ាទ្រាំមិនបានសើចៗហើយសរសេរសំបុត្រមួយចេញមកបណ្តោយ ។

ដានី : ចុះកាលនឹងដូចជាពេលសង្គ្រាម៧៧១ កាលនឹងយ៉ាងម៉េចស្ថានភាពហូបចុក?

រុន : លទ្ធភាព អត់មានខ្លះទេ ហើយខ្ញុំបួសនេះមួយទៀត ខ្ញុំសរសេររាល់ថ្ងៃ មេឃឡើងឆ្ងល់ នេះ ដាច់សរសៃមួយ នេះស្តីកម្រាម៣នេះ ហើយប៉ះត្រង់ណាខ្ញុំអត់ឈឺ សរសេររៀងអក្សរក្នុង សម ប៉ះថ្ងៃណាឈឺចាំមើលរៀងក្រដើកក្រឡឹកអក្សរ ។ មេឃឆ្ងល់ ម៉េចអក្សរមាន២យ៉ាង ។

ដានី : កាលនឹងអត់ខ្លះទេ?

រុន : អត់ខ្លះទេ ។

ដានី : ដូចជាកាលនឹងបានមកពីណា អង្គរ?

រុន : អង្គរចាំមើលខ្ញុំនិយាយណា តាអៀង សារី កាត់ទំនាក់ទំនងផ្នែកកាកបាទហូបចុកបរិបូរ តាំង ពីមី ត្រីខ ទឹកដោះកោ ខ្លាញ់ ហើយអានិចិនដែលខ្ញុំប្រាប់ម៉ាបន្ទះមាន៤នំ ។ យើងដើរពេល ទៅវ៉ៃអីទៅមីម៉ាកេះតូចហើយ ស្តាយទៅម្នាក់ម៉ាកេះៗ៣០កញ្ចប់ ទឹកដោះកោ ។ ប៉ុន្តែនៅ ទាហានស្រុកនេះអត់មានស្តាយគ្រាប់យកត្រៀមខ្លួនស្រេចទេ យកតែម៉ាលូមរបស់យើងទេ អង្គរក៏អីចឹងដែរ យកតែលូមទៅ ។ ដល់កន្លែងសំណាក់ត្រង់ណា បើសំណាក់ខ្លាំងបង្ហូរលេខ ឬតែអូតែមកនារីដឹកជញ្ជូនយកមកទូ ត្រូវការគ្រាប់បែបប៉ុន្មាន អាការប៉ុន្មានឡាំង គេយកទៅ ទូម៉ង់ ។

ដានី : កាលនឹងគេធ្វើដូះធ្វើអីទៅ?

រុន : ដូះតូចៗតែ ។

ដានី : ដូះនៅត្រង់ណា?

រុន : ដូះប៉ុនៗនឹង នៅតាមនេះម៉ូនេះ នារីដឹកជញ្ជូន ហើយនឹងប្រជាជន ។

ដានី : តាមមាត់អូរ?

រុន : បាទ! តាមមាត់អូរតាមដូរ នៅតាំងពីអើយនេះ នៅកន្លែងវាលហាត់រាល់ថ្ងៃ កន្លែងគេហាត់
ទាហាន ។

ដានី : ភូមិវាលហាត់?

រុន : បាទ! ភូមិវាលហាត់សាលារៀនរាល់ថ្ងៃកន្លែងហាត់ទាហាន ។

ដានី : ពីជំនាន់ណា?

រុន : សម័យចេញមកពីភ្នំពេញនឹង រាល់ថ្ងៃគេដាក់សាលារៀនវាលហាត់តើ ។

ដានី : ចុះគាត់អៀងសារីគាត់នៅនឹង?

រុន : គាត់អៀង សារីគាត់នៅនេះ ហើយសម្តេចពីមុននៅនេះ នៅសារតាំង ។ រាល់ថ្ងៃឥឡូវទៅ
មើលគេរៀនចំស្តាតចេះ ជំនាន់ដែលយួនចូលមកអត់ហ៊ានរុះរើណា អាប្រក់ស្បូវម៉េចនៅតែ
អីចឹង អត់ហ៊ានទេ តែហ៊ានរើឯង ។ រាល់ថ្ងៃគេរើចេញធ្វើថ្មី ធ្វើថ្មីឥឡូវ ខាងកើតចេះ គេ
ដាក់លោកយាយ ដាក់ព្រះ ។ ហើយកន្លែងដាក់ព្រះគៀនកើតនេះ បត់ជើងតូចផ្តេសផ្តាស់ដូរ
អត់ដឹងកន្លែងបត់ជើង គេដាក់ព្រះភូមិដួលខ្លួនឯង ។

ដានី : នៅកន្លែងណា សារតាំងនឹង?

រុន : កន្លែងសារតាំង យាយសំកាន់នៅកាន់ ។ ឥឡូវសូម្បីសម្តេចឆ្នាំមិញ ធ្វើកន្លែងហាត់ប្រាណ
សម្តេចគាត់ជួយលុយមកប៉ុន្មាន៩០០ដុល្លារ រៀបចំ ។

ដានី : នៅកន្លែងសារតាំងនឹង?

រុន : បាទ!

ដានី : ចុះពេលសមាហរណកម្មឆ្នាំណា ៩៦?

រុន : ដឹង៩០ ប៉ុន្មានភ្លេចដែរ ។

ដានី : ចុះមុនសមាហរណកម្មយ៉ាងម៉េចដែរ?

រុន : មុនសមាហរណកម្មអត់អី ហូបចុកបរិបូរ ដល់ក្រោយមកសមាហរណកម្មហើយ អានឹងរៀង
ខ្លះខាតបន្តិចដែរ ដុតពីកាកបាទ រើបំរះរៀងខ្លួន ។ ក្រោយសមាហរណកម្មហើយ ក៏ខ្ញុំអត់
បាននៅដែរ ថ្ងៃឡើងទៅហើយណាដៃមួយចូលព្រៃៗម៉ូនេះ ។

ដានី : គេចូលធ្វើអី?

រុន : អារឈើ ។

ដានី : អារឈើអីគេ?

រុន : អារឈើយកមកលក់ ។

ដានី : លក់ឲ្យពីណា?

រុន : លក់ឲ្យថៃ ។

ដានី : ហ្នឹងសមាហរណកម្មហើយ?

រុន : បាទ! មុនសមាហរណកម្ម សមាហរណកម្មហើយក៏ដូចគ្នាដែរ ។

ដានី : ដល់ពេល?

រុន : ពេលចេះ ដល់ពេលយើងទៅសមរក្សមិមុខយើងទៅ ដល់ពេលយើងមកចាប់ផ្តើមដោះស្រាយ ដីវិភាគប្រពន្ធកូនហើយ ដើម្បីរើបំរាស់ឲ្យរស់ ។

ដានី : ចុះពេលសមាហរណកម្មហើយ យ៉ាងម៉េច គេចែកដូះចែកអីយ៉ាងម៉េច ឬក៏ចាប់ខ្លួនឯង?

រុន : អត់ចែកទេ ឲ្យរកដីខ្លួនចាប់ខ្លួនឯង ។

ដានី : ចាប់ខ្លួនឯងធ្វើដូះខ្លួនឯង?

រុន : បាទ! ខ្ញុំនៅនេះចាប់ខ្លួនឯង ។

ដានី : ចុះដីចំការស្រែ?

រុន : ដីចំការស្រែក៏អីចឹងដែររកខ្លួនឯងទាំងអស់ ។

ដានី : ចាប់បានច្រើន?

រុន : បានតិចដែរ ។

ដានី : បានប៉ុន្មានហិចតា?

រុន : បាន៣ហិចតាដីចំការ ដីស្រែបាន២ ។ ហើយដីស្រែគេឲ្យ៥ហិចតា ឲ្យទៅកូនគេលក់ចោល អស់បាត់ ។

ធានី : គេឲ្យផ្សេងទៀត?

រុន : បាទ! អានីគេចែកឲ្យ ។

ធានី : ខាងណា?

រុន : ខាងមេធាហានពួកខ្ញុំ ចែកឲ្យ៥ហិចតា ប៉ុន្តែឡូវលក់ចោលបាត់ហើយនៅតាកង គេហៅខាង ត្បូងតាកង ជិតខ្នាយ ។

ដានី : ដល់ពេលសមាហរណកម្មហើយ ពូមានភ្នំនាទីខាងណា កងទី៣?

រុន : ខ្ញុំសមាហរណកម្មហើយ ខ្ញុំនៅត្នូនទីកន្លែងទី៣ ។

ដានី : ឋានៈអីដែរ?

រុន : ដឹងឋានៈអីទេ ខ្ញុំនៅជាមួយមេៗ ។

ដានី : ជាមួយពីណាខ្លះ?

រុន : វរសេនាតូច នៅនារសាគេ មេៗ ដែលធ្លាប់ស្គាល់គ្នាគេយកមកនៅ ។

ដានី : ពីណាគេ?

រុន : ឈ្មោះ ស្បើម វរសេនាធំស្បើម ។

ដានី : វរសេនាតូច?

រុន : វរសេនាតូចជំនាន់នោះ មិនដឹងពីណា ខ្ញុំនៅជាមួយមេៗ ជាមួយស្បើមវរសេនាធំនឹងឯង ។

ដានី : ដល់ពេលយើងសមាហរណកម្មហើយ យើងរកខ្លួនឯង ហើយកាលពីមុន យើងមានកាកបាទ ផ្គត់ផ្គង់ ខុសគ្នាយ៉ាងម៉េច ពីឥឡូវពីមុន?

រុន : ខុសគ្នាដែរ ខុសគ្នាត្រង់ថាពីមុនផ្នែករដ្ឋាភិបាលគេខុសគ្នាម្តងទៀតពីអង្គរស៊ីបូកក្របក្រាន់ទាំងអស់ អត់មានបើកប្រាក់ខែអីទេ អត់មានលុយខែ ដូច្នោះកូនចៅគេគិតរបបអង្គរឲ្យ ។ របបក្នុងមួយ ខែហូបមួយគ្រួសារ អត់អស់ទេម៉ាខែនឹង សល់ ។ ហើយយើងយកអង្ករនឹងយើងយកដូរអីខ្លះ ហើយយើងឆ្លៀតរកអារឈើរួមផ្សំគ្នាទិញជាមួយចំណី ។ ដូច្នោះវាចុះថយពីជំនាន់កាកបាទដែរ អានឹងចាប់ផ្តើមបែកគំនិតរៀងដើម្បីដោះស្រាយជីវភាពកូនចៅ ។ ប៉ុន្តែអង្ករនៅតែឲ្យទេ ប៉ុន្តែវា អត់មានអំបិល ប្រហុក ប៊ីចេង ស្ករ របស់របរផ្សេងៗគេអត់ឲ្យគេឲ្យតែអង្ករ ហើយខោអាវ ក៏អត់ឲ្យដែរ យើងដោះស្រាយខ្លួនយើងហើយ គេឲ្យតែអង្ករ ។ បានថារើបំរាស់រៀងខ្លួន រហូតដល់សមាហរណកម្មរួច ២-៣ឆ្នាំនោះដាច់អង្ករផុតៗ ខ្ញុំដោះស្រាយខ្លួនឯងបានធ្វើស្រែ ខ្លួនឯងបាន ម៉ាវី២២ ដោះស្រាយបានផ្លូវ ។

ដានី : ចុះអ្នកផ្សេងៗទៀត?

រុន : ផ្សេងៗក៏អីចឹងដែរ ប្រឹងរើបំរាស់ រាល់ថ្ងៃនេះ អ្នកដែលនៅនេះចាស់ភាគតិចដែលអត់ៗមក ពីគេមិនគិតកូរចាប់អារម្មណ៍ ។

ដានី : បានន័យថាគេអត់សូវប្រឹងប្រែង?

រុន : អត់ប្រឹងប្រែង បានន័យថាយើងខ្ជិលចង់ធ្វើអីដើរលេង ។ ហើយអ្នកដែលគេមិនសូវអត់ឃ្លាន មូលហេតុអី មូលហេតុគេប្រឹងប្រែងដូចខ្ញុំអីប្រឹងប្រែងរើបំរាស់មែនទែន ទម្រាំបានអាកញ្ចាស់ ខ្ញុំម៉ាគ្រឿងនេះ ចង់ដាច់ខ្យល់ហើយ ។

ដានី : អាត្រាកន្លែង?

រុន : គោយន្ត ។

ដានី : បើតាមយោបល់របស់ពួកគេ ការសមាហរណកម្មហើយស្រួលជាងកាលពីមុន ឬក៏ពីមុន ស្រួលជាង?

រុន : និយាយរួមមុនសមាហរណកម្មស្រួល វាធ្ងន់ធ្ងរជាង ធ្ងន់ធ្ងរយ៉ាងម៉េច ធ្ងន់ធ្ងរគ្រប់ដំបូងបើបើ ទៅសមរម្យភូមិភាគកណ្តាលមុខ អាជ្ញាធរអីបើកឲ្យអត់មានគិតគូររឿងកូនចៅទេ ។ ប៉ុន្តែ មកសម័យយើងឥឡូវ បើសិនជាទៅណាទៅណែនិតអារម្មណ៍រឿងកូនចៅអត់យូរ ពីមុនអត់ មានពិបាកទេ ជំនាន់បើកអគ្គ ។ យើងមានទៅគិតអី យើងទៅមុខបាត់ ប្រពន្ធកូនដល់ដូរគេ បើកឲ្យហើយ តាំងពីបីចេញ ឲ្យម៉ាចប់ អត់ប្រាក់ខែមែន ប៉ុន្តែបូកទាំងអស់លើរដ្ឋាភិបាល ។

ដានី : ចុះម៉ាឡាយើងកាលពីមុន ពេលពួកដល់កន្លែងនឹងម៉េចដែរ?

រុន : ពីមុនមកនៅព្រៃដូចខ្ញុំវាម្នាក់នៃនឹង ។

ដានី : នៅក្នុងស្រុកអីដែរ?

រុន : អានេះពីដើមនៅបាត់ដំបង ពីមុន ។

ដានី : ប៉ុន្តែស្រុកអី?

រុន : មិនដឹងស្រុកអី ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ អាចចូលស្រុកអូរជ្រៅ ។

ដានី : អូរជ្រៅតំបន់ប៉ុន្មានពីជំនាន់ខ្មែរក្រហម?

រុន : អត់ដឹងដែរ ខ្ញុំ ។

ដានី : តំបន់៥ ក៏តំបន់៣?

រុន : អត់ដឹង ប៉ុន្តែនេះកាលដែលជំនាន់យួននៅនេះ គេដាក់តំបន់១០២ ។

ដានី : ចុះពេលសមាហរណកម្ម គេចែកភូមិឃុំយ៉ាងម៉េច កាលពីមុនមកយើងមិនដែលមានឈ្មោះអី ចឹង ដល់ពេលក្រោយមកគេដាក់ឈ្មោះនេះៗ ភូមិកណ្តាល ភូមិក្បាលស្ពាន ភូមិវាលហាត់ ភូមិថ្មី អានឹងម៉េចបានគេដាក់អីចឹង?

រុន : ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ លើគេអ្នកគ្រប់គ្រង ជាពិសេសខាងផ្នែកទាហាន ពីមុនអត់មានភូមិឃុំអីទេ លើ មេៗគេរៀបចំនោះ ដូចភូមិខ្ញុំគេដាក់ភូមិថ្មី នោះភូមិដំបូកវិល ភូមិវត្តចាស់ ភូមិត្រសែកជ្រៃ ភូមិក្បាលស្ពាន ភូមិកណ្តាល ភូមិវាលហាត់ មាន៨ភូមិ ។

ដានី : ឈ្មោះអត់ដឹងដែរ?

រុន : គេទើបរៀបចំដែលសមាហរណកម្មហើយទេ គេបង្កើតនោះ ។

ដានី : ដូចភូមិសាស្ត្រផ្សេងៗ ដូចឈ្មោះភ្នំ អូរចុះឡើងពេលសង្គ្រាមគេដាក់ឈ្មោះច្រើន?

រុន : មានគេដាក់ច្រើន ដូចគេហៅអូរចោទៗ អាជូរវាដៅកែយំខាងនោះភ្នំយាយសំនោះ អានីងគេ
ហៅអូរចោទ អូរលោត ចេះដាក់ទៅណា ដាក់ឯរ ។

ដានី : ពេលសង្ក្រាន្តនឹង?

រុន : បាទ!

ដានី : ពេលសង្ក្រាន្តឆ្នាំ៧៧ ៨០ ?

រុន : បាទ! ដូចនៅគ្រាឆ្នាំនេះ គេហៅអូរភ្នំនិងនេះ អូរនឹងមិនដឹងអូរអីទេ អូរថៃ អត់ដឹងទេ ប៉ុន្តែដល់
ពួកខ្ញុំទៅនៅនឹងឃើញភ្នំនិងនេះៗ ព្រៃ គេដាក់អូរភ្នំនិងនេះទៅ ។

ដានី : ដូចឈ្មោះភ្នំរុង ភ្នំអណ្តូងទឹកចេញ?

រុន : ភ្នំរុងអានីង ភ្នំទឹកចេញ អាភ្នំនឹងទឹកវាចេញពីមុន ។ ដូចភ្នំរុងនេះមានរុងតើ ឥឡូវគេលុប
ចោលអស់បាត់ ។

ធានី : រុងពីណាទៅ?

រុន : រុងនៅភ្នំនិង ។

ដានី : យើងដាក់ខ្លួនឯង?

រុន : បាទ! ដាក់ខ្លួនឯង ដូចភ្នំ៧៧នេះ គឺទាហានយួនមកនៅ១៧៧៣ អាវុត្ត៧៧៧៧ថ្ងៃនេះ
ភ្នំរុងក៏អីចឹងដែរ យួនធ្វើរុងនៅ ។ ប៉ុន្តែបើបារាំងធ្លាក់អានីងថៃវាដាក់ឯរទេ បារាំងធ្លាក់ ថៃវា
និយាយភាសាវាបារាំងតុកតាយ បារាំងធ្លាក់វាបកប្រែភាសាយើង ។ រួចអូរចោទនោះក៏
យកតាមភាសាថៃដែរ ភ្នំ៧៧នោះ ឡាក់យើងនៅពាក់កណ្តាលភ្នំ៧៧ ថៃវាដាក់ភ្នំ
៧៧ដែរ ។

ធានី : ម៉េចបានថៃអ្នកដាក់ឈ្មោះទៅវិញ?

រុន : កាលនោះ យើងនៅនេះអត់ដឹងទេ ច្រើនតែអ្នកដែលចុះមកពីភ្នំពេញដូចខ្ញុំអីវាអត់ដឹង វាអត់
ដឹង ដល់ភ្នំ៧៧តាមថៃនិយាយយើងចេះនិយាយតាមនឹងទៅ ។

ធានី : ថៃមកពីណា?

រុន : ថៃវាមកជួបនិយាយទាក់ទងយើង ។

ដានី : ពូជណាបានពូត្រឡប់ទៅលេងដុះ?

រុន : ទៅលេងស្រុក ខ្ញុំនិយាយរួមគំនិតពីបែកមកខ្ញុំទើបទៅមើលទៅ៧៧ ។

ដានី : ទើបទៅលើកទី១?

រុន : លើកទី១ទាំងអស់ ។

ដានី : គំនិតពីបែកចេញពីដុះគំនិតពីឆ្នាំ៧០ ប៉ុន្មាន?

រុន : តាំងពី៧/២មក ។

ដានី : តាំងពី៧/២មកដល់ឆ្នាំ៧៧ បានទៅដុះលើកទី១ ?

រុន : បាទ! ចាំមើលខ្ញុំនិយាយអាណើកទី១ វេទនាទម្រាំទៅដល់ មើលទៅដល់កំពង់ធំម៉ោង៨យប់ បានដល់ ទៅទីនេះទៅជាប់បន្ទាយមានជ័យ ហុចសំបុត្រអនុញ្ញាតពីលោកសុខ ភាព ឲ្យគេ មើលៗ ហើយគេពិនិត្យឡានលិចកើតៗ កាលនោះខ្ញុំទៅតែ៣នាក់គត់ តែកូនខ្ញុំអាប្រុសមួយ ហើយនឹងអាបេងនឹង ទៅដល់ខត្តក្នុងពួកប៉េអ៊ុម គេរកដកកាំភ្លើង កាលនោះពួកខ្ញុំយកអាការម៉ា ដើម កាំភ្លើងខ្លីម៉ាដើមទៅ ។ ហើយកាលនោះ ជំនាន់នោះគេមានបាតុកម្មនៅភ្នំពេញ វាមាន សកម្មភាពអស់ស្រួលភ្នំពេញ គិតតាំងពីម៉ោង១១មកទល់ម៉ោង២ បានសម្រេចឲ្យទៅនិយាយ ដដែកវែកក្នុងចុះឡើងៗ ទាល់តែឲ្យគ្រាប់កាំភ្លើងខ្លីអស់១០ គ្រាប់បានគេឲ្យទៅ ។ ឆ្លងព្រែក ក្តាមទៅដល់កំពង់ចាម ទៅដល់ភ្នំបាណូនយប់កក់ឡានមួយរបស់អាឆ្នុយៗ ស្ទាបបាត់ហើយ ប៉ះកង់ហើយចេញទៅលិចទៀត ទៅដល់...យប់សួរ “អ៊ីមានគេប្រទះគេអីអត់ពីនេះទៅកំពង់ធំ” “អត់អីទេក្នុងយប់ចេញទៅ” ហើយខ្ញុំត្រៀមជាប់ហើយអាការហើយនឹងកាំភ្លើងខ្លី ខ្លាចមានចោរ គេបាញ់គេអី ។ ទៅដល់កំពង់ធំម៉ោង៨ កាលនោះមានលុយហើយអត់បាយទៀត អត់មាន អ្នកណាលក់បាយចុះឡើងៗ ទៅរកនំបញ្ចប់ហើយនឹងពងទានី ដេកអត់បាយមួយយប់ ព្រឹក ឡើងបានចេញទៅសណ្តាន់ ។

ដានី : សណ្តាន់នៅភូមិអីគេ?

រុន : ភូមិមានបុទ្ធិ ឃុំមានបុទ្ធិ ។

ដានី : ហើយម៉េចទៅ?

រុន : ហើយជំនាន់នឹងទាន់ជាប់ខ្សាច់ហត់ចង់ដាប់ គ្នាតែ៣នាក់តែខ្ញុំ ប្អូនខ្ញុំ ហើយនឹងកូនខ្ញុំវាអ្នក បើក ទៅជាប់ឡាន ។ ចេញពីកំពង់ធំទៅៗ ហួសកន្លែងខាងកើត...ជាប់ដីខ្សាច់នៅនោះ មិនដឹង ធ្វើម៉េច “ឯងយកដៃកម្រុយមកអត់?” “ថាយកមកបង” ខ្ញុំទៅរកធាងភ្នោតមក ខ្ញុំដាក់ខ្នុយ ហើបហើយ ខ្ញុំយកស្លឹកភ្នោតដាក់ពីក្រោមបានបើកចេញដុត ។ ទម្រាំដល់ទៅម៉ោង១១ដល់ សណ្តាន់ ម៉ោង១១ ថ្ងៃចេញតាំងពីព្រឹក ។ ទៅដល់នោះ អត់មានពីណាដឹងទេ ខ្ញុំរំភ្លេចដុះហួស ដុះជិត១០០ ម៉ែត្រ បកសួរគេទៅដុះបង្កង់នៅក្រោយបានចូលដុត ។ គ្រាន់ចូល គ្មានបាន ចេញទៅណាមួយទេ នៅលើដុះ បត់ជើងតូចរកចុះមិនរួច ដើរទៅណាមិនរួច ដុះខ្ញុំ២ខ្នង៨-៩ ឡើងណែន ស្គាល់អញទេ អត់ទេអត់មានអ្នកណាស្គាល់ ។

ដានី : អត់ស្គាល់ទាំងអស់?

រុន : អត់ទាំងអស់ចំណាំបានតែមួយ ។

ដានី : ដូចបងប្អូនបង្កើត?

រុន : បងប្អូនបង្កើតចំណាំបាន ស្គាល់ឈ្មោះ បើមីពៅខ្ញុំកាលខ្ញុំបែកមក អត់ដឹងទេ ដឹងថាបងប្អូន បង្កើត អត់ដឹង ។

ដានី : អត់ទាន់កើត?

រុន : បាទ! ទើបចេញមកអត់ទាន់កើតដង អត់មានដឹងថាបងប្អូនអីទេ ។ ប៉ុន្តែនោះដឹងថា ខ្ញុំផ្អែបថតទៅ ឃើញអោបក្រីបបងអញៗ វាយំ ខ្ញុំខំទប់ដែរណា ។

ដានី : បែកលើកដំបូង?

រុន : បាទ!

ដានី : ចុះឪពុកម្តាយ?

រុន : ពុកខ្ញុំខូចបាត់ហើយ នៅតែម្តាយ គិតទៅប្អូនអោបក្រីប ប្អូនយំហូរ ខ្ញុំខំទប់ៗទាំងទឹកភ្នែក ទប់ ទាំងពាក្យសម្តី វាដូចអាលោកអាធម៌ពេក វាហួសចិត្តមិនដឹងធ្វើម៉េច ។

ដានី : ដូចអារម្មណ៍របស់ពូ ដូចថាកាលពីក្មេងៗពូធ្លាប់នៅស្រុកភូមិនៅជាមួយបងប្អូនជាមួយញាតិ មិត្ត ហើយមិត្តភ័ក្ត្រនៅក្នុងភូមិ ដូចថាយើងមានអារម្មណ៍ជិតស្និទ្ធជាមួយគ្នាកាលពីក្មេង ដល់ ពេលពូបែកយូររហូតមកដល់ពូមកនៅនេះយូរ កកើតអ្នកដែលមកពីកន្លែងផ្សេងមកជួបជុំគ្នា មករស់នៅជាមួយគ្នាមានអារម្មណ៍ជិតស្និទ្ធអីចឹង ដល់ពេលយើងទៅផ្ទះវិញ ពេលយើងទៅ លេងផ្ទះអីចុះមិត្តភ័ក្ត្រពូ អ្នកដែលធ្លាប់ស្គាល់គ្នា ញាតិមិត្តកាលនៅតូចៗ ពូទៅវិញមាន អារម្មណ៍ម៉េចដែរ ពេលទៅជួបគាត់?

រុន : អត់អីទេ មានអារម្មណ៍ជួបគ្នារៀងសប្បាយ ។

ដានី : ពួកគាត់មានអារម្មណ៍ជិតស្និទ្ធដូចគ្នា?

រុន : ជិតស្និទ្ធដូចគ្នា នៅដដែលអត់បែកទេ គ្រាន់តែឃើញខ្ញុំទៅអាខ្លះយកមាន់ យកអីភាកច្រើន ស្រុកនោះគេច្រើនយកតែស្រា ដាក់ជាមុខៗ ខ្លះឯងមានអី ខ្លះមាន ចាប់ផ្តើម ពេលល្ងាចខ្ញុំ ទៅដល់ គេត្រៀមស្រេចហើយ ហូបម៉ាសារ ដល់ពេលខ្ញុំរៀបបែកមកទៅទៀតហើយ ។

ដានី : ទៅប៉ុន្មានថ្ងៃ?

រុន : ខ្ញុំទៅជួនកាលកន្លះខែ ជួនកាលម៉ាខែ អត់ដែលទៅយូរទេ ។

ដានី : ពូទស្សាហ៍ទៅដែរ?

រុន : ខ្ញុំទៅរាល់ឆ្នាំ ។

ដានី : ទៅរាល់ឆ្នាំ?

រុន : បាទ! គ្រាន់វស្សាមិញនេះ មែនឃើញខ្ញុំទៅៗ បាន៦ ថ្ងៃទៅមក ។

ដានី : ដូចជាអារម្មណ៍របស់ពូនេស្រុកកំណើត ហើយឥឡូវនៅម៉ាឡេ មានលក្ខណៈស្ម័គ្រស្មាល ខុស គ្នាយ៉ាងម៉េច?

រុន : ទេ! បើនិយាយទៅដូចធម្មតាទៅវិញ មកនៅនេះដូចភូមិស្រុកឯង ទៅនោះដូចភូមិស្រុកឯង ។

ដានី : នេះក៏ដូចភូមិស្រុក នោះក៏ដូចភូមិស្រុក?

រុន : បាទ!

ដានី : ពូជំនំទៅណាជាង?

រុន : ចិត្តដូចខ្ញុំនៅនេះ ឆាប់រស់នេះ ។

ដានី : មូលហេតុអី?

រុន : មូលហេតុអីយើងទៅនោះដណ្តើមដីបងប្អូនវាយ៉ាប់ បើយើងនៅនេះដីធ្លីយើងរស់នៅនេះបាន ស្រួល ដីវាតិចមែន ប៉ុន្តែស្រូវកើត ។ នេះបើដីខ្ញុំរាល់ថ្ងៃ បើសិនភ្លៀងបរិបូរ ខ្ញុំធ្វើបាន ៦០ បារ៉ាជាង មិនមែនអាបារ៉ាយើងតូចតាច អាបារ៉ាបង្កើលអាស៊ីតៅ ៦០ បារ៉ាជាង ហើយ ពូជអត់ច្រើនទេ ពូជអស់តែ៤តៅទៅ២ហ្នឹងហើយ ។ អីចឹងបានខ្ញុំទៅនៅនោះ គេស្ទង់ប៉ុន នេះមួយ ខ្ញុំក្រវីក្បាល ។

ដានី : ដូចជាអារម្មណ៍ពីការជិតស្និទ្ធិវិញ អ្នកដែលធ្លាប់រស់នៅពីនេះពីមុនមក ហើយឥឡូវវាខុសគ្នា យ៉ាងម៉េចដែរ ចិត្តពូ?

រុន : អ្នកដឹកនាំនៅនេះ និងនៅនោះ?

ដានី : អត់ទេ ដូចជាអ្នកជិតខាង មិត្តភក្តិដែលធ្លាប់នៅអង្គភាពពីមុនមកឥឡូវក្លាយជាអ្នកជិតខាងពូ នៅនេះ?

រុន : អានីនិយាយទៅដូចបងប្អូនរាល់ថ្ងៃ ដូចដូះរៀប ដូះអីនេះ គេយឺថ្កាត់ ខ្ញុំទៅអើតមើលគេ សួរនាំទៅ បើខ្ញុំវិញគេមកសួរនាំ និយាយរួមសុទ្ធតែម៉ាជុវិញទាំងអស់ សុទ្ធតែសួរនាំគ្នា ។ គ្មានស្តីទេ មានតែសណ្តានចិត្តសួរនាំ ហើយខ្លាចរណ៍ថាយើងលើកដូះលើកសម្បែងអីទៅរក គេមកជួយ អត់មានឲ្យអស់លុយកាកទេ គេមកជួយម៉ង យើងគ្រាន់តែចំណាយបាយទឹកឲ្យ គេហូប វាស្រួលអីចឹង ។ បើនិយាយទៅការរាប់អានបងប្អូនបង្កើតវាសឹងមិនស្មើអាញាតិជិត ខាងដង នេះខ្ញុំនិយាយឲ្យត្រង់ ប៉ុន្តែដោយឡែកបុគ្គលទេណា ។ ដូចរៀបអីនេះ គ្រាន់តែយន្ត ខ្ញុំហ្នឹង ថាចង់រកទៅជួយដើររក ជួយស្តាប់សម្លេងស្តាប់អី ។

ដានី : ចុះសព្វថ្ងៃ ពួកវាមុនពួកខ្ញុំមកម៉ាសារទាក់ទងពីតុលាការ កាលនឹងព្យាយាមឃើញម៉េចដែរ ចំពោះតុលាការដែរគេ តើសព្វថ្ងៃដែលគេកាត់ទោសមេដឹកនាំជាន់ខ្ពស់ខ្មែរក្រហម?

រុន : អានីឌ៍ខ្ញុំនិយាយទៅអត់បញ្ហា អានីឌ៍ជាការកំហុសឆ្គងរបស់គាត់មេៗ ពីព្រោះការដឹកនាំ នៅ
មេឃឈើណាស់ខ្ពស់វាតែងច្បាស់ហើយណា ខ្យល់បក់ត្រូវហើយ ហើយយើងដែលទាប
អត់មានបញ្ហាអី ខ្ញុំអត់មានទោមនស្សអីទេ អានីឌ៍ជាការកំហុសរបស់គាត់ បើនិយាយរឿង
ច្បាប់ក៏អីចឹងដែរ ការរៀបចំច្បាប់ខ្ញុំអត់មានយល់ទាន់អីដែរ អត់មានទោមនស្ស រៀបចំ
ដើម្បីថែរក្សានៅក្នុងសង្គម ។

ជានី : ខ្ញុំដូចជាអស់សំនួរ ។

ធានី : ពូមានឈ្មោះអីដែរ?

រុន : ខ្ញុំឈ្មោះ អ៊ុល រុន ។

ធានី : ឆ្នាំនឹងពូអាយុប៉ុន្មាន?

រុន : នៅវាចូល៥៧ហើយ ។

ធានី : រាល់ថ្ងៃពូរស់នៅភូមិឃុំណាដែរ?

រុន : នៅភូមិថ្មី ឃុំម៉ាឡៃ ស្រុកម៉ាឡៃ ។

ធានី : ពូមានមុខងារធ្វើអីដែរ?

រុន : ប្រធានភូមិ ។

ធានី : ពូធ្វើប្រធានភូមិតាំងពីឆ្នាំណា?

រុន : ខ្ញុំទើបធ្វើបានម៉ាឆ្នាំនេះទេ ។

ធានី : ឪពុកពូឈ្មោះអី?

រុន : ឪពុកខ្ញុំឈ្មោះ អ៊ុល សិត ។

ធានី : គាត់ស្លាប់ពេលណា?

រុន : អត់ដឹងដែរ ខ្ញុំ ។

ធានី : ចុះម្តាយ?

រុន : ម្តាយឈ្មោះខៀវ ថី ។

ធានី : គាត់នៅរស់?

រុន : នៅរស់ នេះម៉ែខ្ញុំ នេះម៉ែក្មេក ។

ធានី : ពូបានរៀនសូត្រអីទេ?

រុន : ខ្ញុំរៀនពីសង្គមបានថ្នាក់ទី១០ បើនិយាយស្មើថ្នាក់ទី៣៧ឡូវ ។

ធានី : ប្រពន្ធសព្វថ្ងៃឈ្មោះអីកេ?

រុន : ជា ធី ។

ជានី : គាត់អ្នកស្រុកណា?

រុន : នៅខត្តង ។

ជានី : នៅខត្តងម៉េច?

រុន : នៅភូមិត្រពាំងទំ ឃុំវាលថ្ពង់ ស្រុកខត្តង ខេត្តកំពង់ស្ពឺ ។

ជានី : សព្វថ្ងៃពូមានកូនប៉ុន្មាននាក់?

រុន : ៣ ។

ជានី : ប្រុសប៉ុន្មានស្រីប៉ុន្មាន?

រុន : ស្រី២ ប្រុស១ ។

ជានី : ពូមានបងប្អូនប៉ុន្មាននាក់?

រុន : បងប្អូនខ្ញុំ៤នាក់ ។

ជានី : ស្រីប៉ុន្មាន ប្រុសប៉ុន្មាន?

រុន : ប្រុស៣ ស្រីមួយ នៅស្រុកកំណើត២ បែក២ បែកខ្ញុំហើយនឹងប្អូនខ្ញុំនៅកំពង់ស្ពឺ នៅព្រំប្រទល់តាកែវ ។

ជានី : ពូមិញ ពូថាគាចៀមបានជួយពូពេលពូនៅពោធិ៍សាត់ គាចៀមគាត់អ្នកណាគេ ហើយគាត់មកពីណា?

រុន : គាត់ គាចៀម ខាងភស្តុភារ ។

ជានី : ភស្តុភារនៅ?

រុន : គាត់ខាងភស្តុភាររដ្ឋតំរដ្ឋ អង្គរហូបចុកអីនឹង ។

ជានី : នៅ១០២?

រុន : បាទ! នៅនេះ ។

ជានី : ចុះមុនពូថាវត់មក?

រុន : វត់មកជួបគាចៀម គាត់រៀបចំកម្មវិធីមកនោះមក វត់នៅភូមិ៦៨នៅព្រែកដឹកដែលខ្ញុំនិយាយ ដែលខ្ញុំនិយាយនោះ កម្មវិធីមារវរសេនាតូចមក គាត់គាត់អ្នកដឹកនាំមក ហើយគាចៀមគាត់អ្នកមេធំ ។

ជានី : តែគាចៀមនឹងពូដឹងថា ពីមុនគាត់ធ្វើអី ហើយម៉េចបានគាត់អ្នកដឹកនាំ?

រុន : គាត់គាចៀមពីមុនស្តីទេ ខ្ញុំមិនសូវដឹងដែរ ផ្នែកក្រសួងការបរទេស គួនទីខាងអីខ្ញុំអត់ដឹងដែរ បើគាត់ គាត់ទទួលវរសេនាតូច ។

ជានី : ពូដឹងថាគាចៀមគាត់នៅណាវាលថ្ងៃ?

រុន : នៅនេះ នៅ ។

ធានី : នៅភូមិឃុំអីគេ?

រុន : នៅភូមិដូង អូ!ភូមិវាលហាត់ ។

ធានី : តាចៀមគាត់ជនជាតិណឹង?

រុន : ជនជាតិ ដឹងជនជាតិអីទេ ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ និយាយប៉ុន្មាំ បើថា១០០ ចេះ គាត់សរសេរលេខ ១០០ ហើយ បានគេសរសេរលេខ១០ ទៀត នឹងប្រវត្តិគាត់ ។

ធានី : ភូមិវាលហាត់ ឃុំម៉ាឡៃយើងដែរ?

រុន : បាទ! ឃុំម៉ាឡៃ ស្រុកម៉ាឡៃ ។

ធានី : ពូមានលេខទូរស័ព្ទទេ?

រុន : ខ្ញុំ០៧៧ ២១ ៦៦ ៥៣ ។

ធានី : មានលេខមួយទៀត?

រុន : អត់មានទេ មានតែមួយ អត់មានប្រែប្រួល ។

ធានី : ពូខ្ញុំសុំយកសម្លេង ក៏ដូចជារូបថត ដែលពួកខ្ញុំបានថត ហើយអ្វីដែលពូបានរៀបរាប់មិញ យកទៅធ្វើជាសៀវភៅ និងសម្រាប់ក្មេងៗ ក៏ដូចជាអ្នកស្រាវជ្រាវផ្សេងៗ យកមកសិក្សារៀន សូត្របានទេ?

រុន : ចុះមានអី ។

ធានី : អរគុណពូច្រើន ។

រុន : បាទ!

« ចប់ »